

Buy
D.
431

အရှင်ဘုရားရှင်တို့၏ နိဂုံးဝတ္ထုတို့ကို
တင်ပြ၍ အထူးပါးစပ်၍ ဖြန့်ချိ ကျွမ်းကျင်
ပြုစုရာတွင် အကျိုးပေးသော

အနာဂတဝင်ကျမ်းရင်း မူဟောင်း။

၁၂၆၆-ခု၊ တပို့တွဲလအတွင်း ပုံနှိပ်သည်။

INDIA OFFICE
1 NOV. 1905
LIBRARY.

အရှင်ရှင်-မဆိန်းတင်။

ပုထိုးမြို့၊
အသည့်ကြီးရပ်-ကျန်ရစ်လမ်း၊
နံပါတ် (၁၃၁)

{ ဓမ္မပုဂံသာယာပုံနှိပ်တိုက်၊ }
ကျိလျကလေး။



ဘဝ ဘုရားသမ္မာမဂ်လံ

အနာဂတဝင်္ဂကျမ်းရင်းပုဒ်ဟောင်း။

နမော-တဿဘဂဝတောအရဟတော

သဗ္ဗာသဗ္ဗဒ္ဓဿ။

ဥက္ကဋ္ဌမောဒိတေယောရုမော၊ ပဿေနုဒိကောသလေားအ
 တိဘုဒိဗာ သောနိဝ၊ စက္ကံ စသုဘောဒေါ၊ ဒေယျ ဗြဟ္မဏော
 နုဋ္ဌာဒိဂိဝ လလေယော၊ ဗောဓိသက္ကာအ နုက္ကမေန၊ သဗ္ဗေမိ
 လတန္တိအနာဂတော၊ ဥက္ကဋ္ဌမော-ဗြဟ္မစွပထသော-အဂိဒိတော
 ယောဝ၊ အဂိဒိတောအမည်ရှိတော် မူသောဘုရားရှင်ကို လည်း
 ကောင်း၊ ဣမော စ၊ ရုမမင်းကိုလည်းကောင်း၊ ပဿေ နုဒိ
 ကောသလောစ၊ ပဿေဒိ ကောသလမင်းကိုလည်းကောင်း၊
 တိဘုဝ၊ တိဘုနတ်မင်းကိုလည်းကောင်း၊ ဒိဗာ သော နိဝ ဒိ
 ဗာသောဒိဗာမည်ရှိသော အသုရိနနတ်မင်းကိုလည်းကောင်း၊
 စက္ကံစ၊ စက္ကံပုက္ကားကိုလည်းကောင်း သုဘောစ သုဘလု
 လင်ကိုလည်းကောင်း၊ ဒေါ ဒေယျ ဗြဟ္မဏောစ၊ ဒေါ ဒေယျ
 ပုက္ကားကိုလည်းကောင်း၊ နုဋ္ဌာဒိဂိဝ၊ နုဋ္ဌာဒိဂိဘင် ကိုလည်း
 ကောင်း၊ လလေယောစ၊ လလေးယဘင်မင်းကိုလည်းကောင်း၊
 နုက္ကမေန ညီတက်ကိုကုန်သော ဗောဓိသက္ကာ ဘုရားလောင်း
 တို့အပေါ် အနုဋ္ဌမေန အပေါ်သပြန် အနာဂတော အနာဂလာလ
 ဝါဒအား နှိုး သဗ္ဗေမိ သဗ္ဗာလေးပါးတရားကို လတန္တိ။

ရကြကုန်၏။ ဣတိ၊ ဤသို့၊ ဗျာကာသိ၊ ဗျာဒိပိသားတော်မူ၏။
လူနတ်ထင်ထင်၊ အရှင်မြတ်ထံ၊ ဂေါတမမြင်တော်မူ၍၊ ရာဇ
ပြုတ်ပြည်၊ ဝေဠုဝန် ကျောင်းတော်၌ နေတော်မူသော အခါ၊
အဇာ တသတ် မင်းအားစွဲ၍၊ ထိုမင်း၏ ငါးရား၊ ကဗ္ဗနဒေဝီ၏
ဝမ်း၌ ပရိသန္ဓေနေ၍၊ ဆယ်စာစေ့လျှင် ဘွား၌၊ ထိုသို့ တို့သား
အား၊ အဇိတဟူသော အမည်ကို ပြည့်ကုန်၏။ ထိုအဇိတမင်း
သားကား၊ အမြဲ အရံမင်းသားငါးရာနှင့် ပြည့်စုံ၏။ တဆဲ့ခြံ
နှစ် မြောက်လတ်သော်၊ မည်းတော် အဇောတသတ် မင်းကြီး
သည်၊ ဘုရားမြတ်စွာအမွေတော်ကိုခံပါဆို၍၊ မင်းသားငါးရာ
ရံလျက်၊ အထူးထူးသော ဆွမ်းစသော၊ အပျော် ယမကာတို့
ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပုဆိုးစသော လှဘွယ်ဝတ္ထုတို့ကို၊ များစွာ
ဆောင်ခဲ့စေ၍၊ ဝေဠုဝန် ကျောင်းတော်သို့သွားသော ခရီးကား၊
တန်ဆာ ဆင်စေပြီးမှ၊ ရထား-မြင်း-ဆင်-ခြေသည် အမတ်၊
သူဌေး-ပုဏ္ဏား ရံလျက်၊ အဇိတမင်းသားကိုခေါ်၍၊ ဝေဠုဝန်
ကျောင်းတော်သို့ သွားလေသော်၊ ဘုရားရှင် အထံတော်၌၊ ရ
ဟန်းပြု၍၊ အဇိတမင်းသားကားတည်ကြည်ခြင်း၊ ပညာအရရှိ
သော၊ ကျေးဇူးနှင့်ပြည့်စုံသည်ဖြစ်၍၊ အဇိတမင်းထံရံဟု ထင်
ရှားစွာဖြစ်၏။ မြတ်စွာဘုရားကား၊ အဇိတ မင်းထံကို၊ ခေါ်
တော်မူ၍၊ ရာဇပြုတ်ပြည်မှ၊ ကပ္ပိလဝတ် ပြည် သို့ ကြွတော်မူ
လေ၏။ နိဂြောဓိရုံကျောင်း၌ နေတော်မူ၏။ ထိုသို့ နေ တော် မူ
သောအခါ၊ ပဇာပတိ ဂေါတမီသည်၊ ဘုရားသခင်အား၊ ရွှေ
သင်္ကန်း လှမြင်သော သူလုံးသဒ္ဓါကြည့်ညိစွာဆို၍၊ နိဒ္ဒစွာသော
ရွှေတံမြင့်၊ ရွှေမြင်းတို့ကို လုပ်စေ၍ ရွှေတံမြင့်ခြေကိုရေ၍၊ ရွှေ
မြင်းတို့၌ ပြုစေပြီးမှ၊ ပဇာပတိဂေါတမီကား ငါးကို လက်နှင့်
ကိုင်၍၊ ရွှေဝတ် ပင်ပေါက်စေသောဟု၊ အဇိတ မင်းထံသို့ပြုသဖြင့်၊ ရွှေ
မြင်းတို့၌ စိုက်၍၊ ရွှေဝတ်ပင်ပေါက်လေသော်၊ အပ္ပင်္ဂကားမဟာ

တွေကားစွင့်နှင့် တူ၏။ အသီးကား မြဲအဆင်းနှင့် တူ၏ ပဇာ
 ပထိဂေါတမိကား၊ ဝါဒပါကိလေသော်၊ မိမိလက်ဖြင့်ထေခံ၍၊
 ရွှေပန်း တောင်းတွင် ထည့်လျက်၊ မိမိ လက်ဖြင့်ပင် ဖန်၍၊
 ကြိတ်၏။ ဝှမ်းဖြစ်စေ၍ လိပ်၏။ သိင်ပွေ့တရားသာ ချည်ကို
 ဝင့်၍၊ သိင်ပွေ့တရားသောရက်ကန်းသည်ကို ခေါ်စေ၍ထမင်း
 အဖျော်ဝသောများတင်လဲ ထောပတ် တို့ကုစားစေ၏။ အဝတ်
 တန်ဆာဆင်ပြင်၍ ရက်ကန်းဖရပ်ကုန်သမျိုးတို့ခံစေ၍၊ လူအ
 ကြပ်ကိုမြဲစွာထား၍ ရက်စေသော်၊ ပုဆိုး တထည်ပြီး၏။ မ
 ထွေးတဆွဲထေးတောင်း၊ အနံကားရခွန်တောင် ရွှေကိုခပ်၍ ကဲ့
 သိုရှိ၏။ တထည်သည်ထည်-၀င်းနည်း။ ထိုပုဆိုးတစ်ကိုပတ္တ
 မြား ကြွပ်ထွင်ထည့်၍၊ ပန်းနံသာ အထံ အမိုး။ အမွှေးမြားစွာ
 လက်စွဲလျက်၊ ရွှေသင်္ကန်း ထည့်သောပတ္တမြား ကြွပ်ကို၊ မိမိ
 ခေါင်းထက်ရွက်၍၊ ဆွမ်းဝသောများစွာသော လှူဘွယ်ဝတ္ထု
 ကိုးဆောင်စေ၍၊ တံခွန်ပန်းနံသာလက်စွဲလျက်၊ သာကီဝင်မင်း
 သား မင်းဆိုး ငါးဆူရံလျက်၊ နိဂြောခါရုံ ကျောင်းတော်သို့၊
 သွားလေသော်၊ ဘုရားရှင် ဇည်း ကြယ်များ အပေါင်း ခြံရံ
 ဝှေ့၏။ ထွက်သော လပြည့်ဝန် ကဲ့သို့၊ သင်္ဃာတော် အပေါင်း
 ခြံရံလျက်၊ ရောင်တော်ခြောက်ပါးကိုလွှတ်၍၊ ရွှေသလွင်ထက်
 နေးတော်မူနှင့်၏။ မိထွေးတော်ဂေါတမိကား။ ဘုရားရှင်အထံ
 တော်မိုးမခဝ။ တင့်အပ်သောအရပ်၌၊ ငါးပါးသောရှိခိုးခြင်း
 မြင့်ရှိခိုး၍ နေ၏။ ကိုယ်တော်၏ တင့်တယ်ခြင်းကို မြင်၍၊ ပတ္တ
 မြာ ကြွပ်ကို ဝှင့်လျက်၊ တစ်ခုသာရွှေသင်္ကန်းကို ကိုင်၍၊ နား
 တော်လျှောက်၏။ ဘုန်းတော် ခြောက်ပါးနှင့်၊ ပြည်စုံတော် မူ
 သောမြတ်စွာဘုရား။ အကျွန်ုပ်သည်၊ ဘုရားရှင်ကိုရည်၍၊ အ
 ကျွန်ုပ်လက်ဖြင့်၊ စင်ကြယ်စွာရက်လုပ်ရသော၊ ဤသင်္ကန်းကို
 အကျွန်ုပ်အားသနားသဖြင့်၊ ခံတော်မူပါဟု တောင်းပန်၏။ တ

ထည်ကိုမြတ်စွာဘုရားခံတော်မူ၏။ တထည်ကိုသဗ္ဗာအားလျှ
ဟုမိန့်တော်မူ၏။ မိဋ္ဌေးတော်လည်း။ မြတ်စွာဘုရားစကားကို
ဝန်ခံ၍။ ရွှေသင်္ကန်းတထည်ကို။ သံဃာတော်အားကပ်လေ
သော်။ ရှစ်ကျိပ်သောမဟာထေရ်တို့သည်လည်းကောင်း။ တ
ပါးသောရဟန်းတို့သည်လည်းကောင်း။ မခံဝန်ကုန်။ ထိုရော
အခါ။ မိတေးယ ဘုရားအလောင်းဖြစ်သော။ အဇီတမထေရ်
ကား။ ရဟန်းများအလယ်၌နေလျက်ပင်ကြံ၏။ ဘုရားမြတ်စွာ
ကား။ မိဋ္ဌေးတော်၏အကျိုးစီးပွားကိုများစေလိုသည်ဖြစ်၍
မိန့်တော်မူသည်ဟုလှံသွင်းလျက်။ ဘုရားအလောင်းတော်
ဖြစ်သောယောကျာ်းမြတ်ကား။ မကြောက်မရွံ့ခြင်ဘဲ။ မင်း
ကဲ့သို့။ ရွှေအဆင်းနှင့်တူသောပုဆိုးကိုခံလေ၏။ ထိုရောအခါ
ရဟန်းပရိသတ်တို့သည်။ အုတ်အုတ်ကြက်ကြက်သောအသံ
သည်ဖြစ်သတ်၍။ ရှစ်ကျိပ်သောမဟာထေရ်တို့သည်လည်း
ကောင်း။ တပါးသောရဟန်းတို့သည်လည်းကောင်း။ မခံဝန်
သောရွှေသင်္ကန်းကို။ တပယောကံသောအညကြံရဟန်းသည်။
ခံလေ၏ဟုကဲ့သို့သောစကားကို။ သောသောညံ့ညံ့ဆိုကြကုန်
၏။ ထိုစကားကိုဘုရားရှင်ကြားတော်မူ၍။ ပရိသတ်အပေါင်း
ကိုကြည့်တော်မူ၏။ ခပ်သိမ်းသောသူတို့၏ယုဒ်အားခြင်းတို့ပျံခံ
ပေအံ့ဟု။ ချစ်သားရဟန်းများတို့။ ဤရဟန်းကိုအညကြံစကား
ဖြင့်မဆိုကြလင့်။ ဤရဟန်းသည်သာမညမဟုတ်ပေ။ ဘုရား
လောင်းပေတည်း။ ပါရမီဆယ်ပါးကိုဖြည့်သောသူမြတ်ပေ
တည်း။ တိမ်ဖုံးသောနေကဲ့သို့။ ပြာလွှမ်းသောမီးကဲ့သို့။ မနုဿ
လိက်နှင့်ပြည့်စုံသည်ဖြစ်၍။ နောင်သောအခါ။ မိတေးယဘုရား
ဖြစ်လတံ့ဟုမိန့်တော်မူပေ၏။ ထိုရောအခါဘုရားရှင်ကား။
အာနန္ဒာကိုခေါ်တော်မူ၍။ ကျောက်သပိတ်ကိုယူခဲ့ဟု။ မိန့်
တော်မူ၍ ညီတော်အာနန္ဒာလည်း။ နတ်သားလေးယောက်လျှ

သော၊ အနားလေးရှင်ရှိသော၊ မြကော့က်သပိတ်ကိုယူခဲ့၍၊ မြ
သပိတ်ကိုကင်လေ၏။ ဘုရားရှင်လည်း၊ လက်ဝါးပေါ်တွင် တင်
၍၊ ကောင်းကင်ထိုဗ္ဗတ်တော်မူလျှင်၏။ အတိုင်းမသိ သော
ဝကြာ ဝဇ္ဇာတိုက် ကုဗ္ဗည်း၍ သွားလေ သော်၊ ရှင်ကျိပ် သော
မဟာထေရ်တို့သည်လည်း ကောင်း၊ ထိုမှ တပါး သေခရ ဟန်၊
တို့သည်လည်း ကောင်း၊ ဗ္ဗတ်လိုက် သောသပိတ် ကို၊ ယူချေ
ဟုစေတော် မူ၏။ တယောက်၊ သောသုမ္မ၊ ဆောင်အံ့သောဌာ၊ မ
တတ်နိုင်လေသော်၊ အဓိတမထေရ်ကိုခေါ်တော်မူ၍၊ ငါဗ္ဗတ်
လိုက်သော သပိတ်ကို၊ ယူချေလော့ဟု စေတော်မူ၏။ အဓိတ
မထေရ် လည်း၊ ဝန်ခံ၍ သွားလေ သော်၊ တခဏခြင်းလျှင်၊ သ
ပိတ်တော်ကို ဆောင် ကဲ့၍ ကျောက် လေ၏။ ထိုရော အခါ၊ အဓိ
တမထေရ်ကား၊ မိမိရ သောသ ကိန်းဖြင့်၊ ထို ဘုရား ရှင်နေ
တော်မူသော၊ ဧညောင်စေရင်း ထက်၌၊ ပိတန် ကျက်၍ လျှော်၊ လျှ
ပြီးသော ကာလ၌ ဆုတောင်း၏။ အကျွန်ုပ်ကား၊ ဘုရားမြတ်စွာ
ကို၊ ပိတန် ကြက်၍ လျှသောအ ကျိုးအားဖြင့်၊ အကျွန်ုပ် ဘုရား
ဖြစ်သောအခါ၌၊ ရတနာရုနပ်ပါး တို့ဖြင့်ပြီးသောစွေ ပန်းဆိုင်း
ငွေပန်း ဆိုင်း၊ သန္တာပန်းဆိုင်း၊ မုလဲပန်း ဆိုင်း တို့ဖြင့်ပြီးလျှင်
လည်း ကောင်း၊ တန်ဆာ ဆင် လျက်၊ တ ဆယ်၊ ရှင်ယူ၊ ရှင်
သော၊ ဆန်းကြယ် တင့်တယ် စွာသော ပိတန် သည်၊ မြစ်စေလ
တည်းဗျာ အကောင်း ပြီးသော်၊ တင့်အပ်သော အရင်၌၊ ဘုရား
ရှင်ကို-ငါးပါး သောရှိမိုးခြင်းဖြင့် ရှိမိုး၍နေ၏။ ဘုရားရှင်လည်း
ပြုံးတော်မူ၏။ ထိုရောအခါ၊ တရား တဏှာပိုး ဖြစ်သော၊ အာ
နန္ဒာမထေရ်သည်၊ နေရာမှတ ချိန်၍၊ သျှက် ပြုံး တော်မူ သော
အ ကြောင်းကို၊ အကျွန်ုပ်အား သော တော်မူပါဟုခေါ်တောင်း ပန်
လေ၏။ မြတ် စွာဘုရား ကား၊ နှိုသော သ ည့်သောစွဲကြွယ်ကို
ဖွင့်ဘိသကဲ့သို့၊ ပရိသာတ် အဆုံး တိုင် အောင်ကြား ငေထွက်။

အာနန္ဒာ၊ အဇိတအမည် ရှိသောရဟန်းသည်၊ ဤဘဒ္ဒကမ္ဘာ၌ ပင်လျှင်၊ အရိပိတေးယဘုရားဖြစ်လတံ့သတည်း၊ ဟုဗျာဒိပ်ထားတော်မူ၍၊ အရဟတ္တဖိုလ်သို့ဝင်စားတော်မူလေ၏။ အရဟတ္တဖိုလ်မှထတော်မူစေသော်၊ ထိုနောက်အခါ တရားစစ်သူကြီးဖြစ်သော သံဂိပုတ္တရာမထေရ်သည်၊ ရဟန်းတို့အလိုကိုသိ၍လက်အုပ်ချီကာ ရှိခိုးလှူကမ်း၊ နားတော်လျှောက်၏။ အဇိတ ရဟန်းက ။ အဘယ်နဲ့နောအခါ၌၊ အဘယ်သို့သောအချင်းအရာဖြင့် မိတေးယဘုရား ဖြစ်လတံ့နည်း။ အကျွန်ုပ်အား သနားခြင်းကို ခွင့်၊ ဟောတော်မူပါ ဟု တောင်းပန်၏။ ဘုရား မြတ်စွာသည်၊ ရှိသောရဟန္တရာအား၊ ဤအနာဂတဝင် ကျမ်း ကို ဟောတော်မူလေ၏။ မိတေးယဘုရားသည်၊ အဘယ်သို့သောအခါ၌၊ ဖြစ်လတံ့နည်းဟုမူကား၊ ချစ်သား သာဂိတ္တရာ၊ ငါပရိနိဒ္ဓာန် လွန်၍ ကာလကြာသော်၊ ငါးပါးသေကွယ်ခြင်းဖြင့်ကွယ်လတံ့၊ ငါးပါးသောကွယ်ခြင်းဟုကော်ကား မဂ်ဖိုလ်ကွယ်ခြင်း၊ အကျင့်ကွယ်ခြင်း၊ ပိရုကတ် သုံးပုံကွယ်ခြင်း၊ သံသာဇိကွယ်ခြင်း၊ ဇာတ်တော်ကွယ်ခြင်း၊ ဤငါးပါးတည်း။ သာဂိပုတ္တရာငါလွန်၍ အနှစ်အနုထောင် ရှိလေသော်၊ ပဋိသန္ဓေ နှစ်လေးပါးနှင့် ပြည့်စုံသောရဟန္တာအဖြစ်ကို မရလတံ့သတည်း။ ထိုနောက်သောအခါ၌၊ သောတာပတ္တိဖိုလ်၊ သကမာ ဂါဠိဖိုလ်၊ အနာဂါဠိဖိုလ်၊ ကိုသာ ရနိုင်လတံ့သတည်း။ ထိုနောက်အဆုံးစွန်သော၊ ပါရာဇိက ကိုသာစောင့်လတံ့၊ ပါရာဇိကစောင့်သောရဟန်း တို့၏ကာလ၌လည်း၊ အနှစ်ဘေးထောင် တသိလေ၏။ ထိုနောက်အခါ အဆုံးစွန်သော ရဟန်း တသောက်သည်၊ သိတင်းပျက်ခြင်း၊ အသက်ကုန်ခြင်းသို့ ရောက်လေသော်၊ ဤကား အကျင့်ကွယ်သည်မည်၏။ ပရိသတ္တိကွယ်ခြင်း ဟုသော်ကား၊ တရွေ့ရွေ့ကြာလေသော်၊ အမျိုးယုတ်သောမင်းတို့သည်၊ တရားမစောင့်

လတံ့ မင်းမစောင့်လတ်သော်၊ အမတ်စစ်သူကြီးမစောင့်လတံ့
 အမတ်စစ်သူကြီး မစောင့်လတ်သော်၊ ပြည်သူ့ဂုဏ်၊ သူတို့မ
 စောင့်လတံ့၊ ထိုအခါတွင်-ရိုင်းကောင်းစွာမရွာ၊ မရွာလတ်
 သော်၊ ကောက်ပဲ မကောင်းလတံ့၊ ကောက်ပဲ မကောင်းလတ်
 သော်၊ ဒါယကာ တို့ လည်း၊ ပစ္စည်း လှူအံ့သေ့၊ မတတ်နိုင်
 သော်၊ ရဟန်းတို့သည်ပစ္စည်းမရ၊ မရလတ်သော်၊ တပည့်သား
 တို့အား၊ သင်းပြုတ်ခြီးမျှောက်ခြင်းကိုမပြုရလတံ့၊ နောက်သော
 အခါပရိယတ္တိယုတ်လေ၍၊ ရှေးဦးစွာ မြွေအိုးကျမ်းကြီးကွယ်
 လတံ့၊ ထို့နောက်ယဇ်ကွယ်လတံ့၊ ထို့နောက်ပိဋကတ်သုံး
 ပုံ ကွယ်လတံ့၊ ထို့နောက် အင်္ဂုတ္တိုရ်နိကာယ်၊ ထို့နောက်
 က ထာဝရဋ္ဌ၊ ထို့နောက် ပုဂ္ဂလပညတ်၊ ထို့နောက် ဝိဘင်း
 ကျမ်း၊ ထို့နောက် မဇ္ဈိမနိကာယ်၊ ခု ခုကနိကာယ်၊ ဒီဇာနိ
 ကာယ်ကွယ်လတံ့၊ ရဟန်း တို့သည် ပိနည်းနှင့် ဇာတ်ကိုသာ
 ဆောင်လတံ့၊ ထို့နောက် ဝေဿန္တရာကွယ်လတံ့၊ အပတ္တက
 ဇာတ်တို့သည် ကွယ်လတံ့၊ ဂါထာ လေးပုဒ်ရှိသော်၊ နောင်
 ကာလသော်၊ သဒ္ဓါကြည်ညိုသော မင်းတယောက်သည်၊ သ
 ပြာထောင်ထုပ်ကို၊ ဆင်ဦးခေါင်းထက်တင်၍၊ ဘုရားမြတ်စွာ
 ဟောတော်မူသော တရားလေးပုဒ်လေးဂါထာကို၊ ဟောပြော
 နိုင်သောသူကို တွေ့လျှင်၊ ဤအသပြာ ထောင်ထုပ်ကို ယူစေ
 ဟူ၍၊ ပြည်လေးပျက်ဒွာကို တွန့်စေ၏၊ ထိုထို့တွန့်စေသော
 လည်း၊ တရားဟောနိုင်သောသူကို မရနိုင်၊ ထိုဥစ္စာကို သွင်း
 ပြန်ရလတံ့သတည်း။ ထိုအခါ ပရိယတ္တိ ကွယ်သည် မည်၏။
 နောင်ကာလသော်၊ ဖန်ရည် စွန်းသောသင်္ကန်းဖြင့်၊ အဘယ်
 အကျိုး ရှိအံ့နည်းဟု၊ တထွာ တရိုက်ဆုပ်၍၊ ဆံပင်နှံ့လည်း
 ကောင်း၊ လည်နှံ့လည်းကောင်း၊ လက်နှံ့လည်းကောင်းကပ်စေ၍
 မယား သား ပွေးကုန်အံ့သတည်း။ နောင်သောအခါထိုမယား

သားမွေးခြင်း၊ ထယ်လုပ်ခြင်း၊ ကုန်သွယ်ခြင်းကိုပြုလတ်၍၊
 ထက်နှိုးနားနှိုးကပ်သောသင်္ကန်းရှိသောသူကို၊ ဘုရားမြတ်စွာ
 သင်္ကန်းတော်အမှတ်ဖြင့်ရည်၍လျှစ်၊ လျှစ်သောအကျိုးမျှမ
 ရေထွက်နိုင်ဟူ၍၊ ချစ်သားသာရီပုတ္တရာငါဟောတော်မူ၏
 နောင်ကာလသော်၊ သင်္ကန်းဖြင့်အဘယ်ပြုအံ့နည်းဟု၊ တောချ
 ပေါ်၌စွန့်လေအံ့၊ သာရိတ္တရာ - ဤသည်ထွင်ရဟန်းသဏ္ဌာန်
 ကွယ်သည်မည်၏၊ ထိုသို့အနှစ်ငါးထောင်စေ့လေသော်၊ ငါ၏
 သာသနာတော်သည်၊ ပူဇော်သဏ္ဌာန်ကိုမရသည်ဖြစ်၍
 ပူဇော်သဏ္ဌာန်၊ ရုရာသို့သွားလတံ့၊ ငါ၏ခါတ်တော်မွေတော်
 တို့သည်၊ လျှစ်ခြည်နတ်ခြည်၊ ဗြဟ္မာခြည်နဂါးခြည်နှိမ့်၊ ထိုရှိ
 သောခါတ်တော်မွေတော်တို့သည်၊ ပျောင်းကြွ၍၊ မဟာဗောဓိ
 မဏ္ဍိုင်၌သာစည်းဝေးရပုံ၌ငါ၏ကိုယ်ဟော်သဏ္ဌာန်ရုပ်ထု
 တော်ကိုဖန်ဆင်းလျက်၊ ယဇိန်ဗျာဒိဟာကိုပြုလတံ့ထတည်း
 ထိုရောအခါ၊ ထိုအရပ်သို့လူကားမရောက်နိုင်၊ ဝကြာဝဇ္ဇာတ
 သောင်း၌နေသောနတ်ဗြဟ္မာတို့ထာရောက်၍၊ ယနေ့ကားအသး
 ဆယ်ပါးနှင့်ခြည့်ရံဖော်မူသောမြတ်စွာဘုရားသည်၊ ပရိ
 နိဗ္ဗာန်လားအံ့သတည်း၊ ယနေ့မှစ၍အဓိကအတိသာဖြစ်လတံ့
 သည်ဟူ၍ငိုကြွေးကုန်အံ့၊ ထိုရောအခါရောင်တော်ပြုလတ်၍၊
 ဂဗ္ဘမာဓနတောင်မှာတရားကောလတံ့၊ နတ်ဗြဟ္မာအပေါင်း
 တို့ကားအကုမ္မေတသိန်းမျှကွတ်လတံ့၊ ထို့နောင်မှတေဇော
 ခါတ်ထောင်၍အကြွင်းမရှိလေးအံ့၊ ထိုရောအခါအဓိကအတိ
 သာဖြစ်၍၊ မကောင်းမှုကိုပြုကုန်ကြ၏၊ လူတို့အသက်သည်
 ယုတ်လတံ့၊ တရုကသည်ကိုးဆယ်၊ ခုနစ်ဆယ်၊ ခြောက်ဆယ်
 အစည်အတိုင်းယုတ်၍၊ ငါးနှစ်ရှိသောယောကျ်ားတို့သည်
 အိပ်ထောင်ကြ၍၊ တဘန်ခြောက်နှစ်၊ ခုနစ်နှစ်ရှိလျှင်ပင် - မြေး
 မြစ်ဖြစ်လတံ့၊ ထိုရောအခါကပ်သုံးပါးဖြစ်လတံ့၊ မွတ်ထိတ်

ခြင်းအန္တရာယ်၊ အနာအန္တရာယ်၊ လက်နက်အန္တရာယ်ဟူ၍ အန္တရာယ် ၃-ပါးဖြစ်လေတံ့၊ ထိုရောအခါ အနာအန္တရာယ်ဖြစ်၍ သေသောသူတို့သည်၊ နတ်ရွာ၌ဖြစ်လေတံ့၊ ပွတ်သိင်ခြင်းအန္တရာယ်နှင့် သေသောသူတို့သည်၊ ပြိတ္တာဖြစ်လေတံ့၊ လက်နက်ဖြင့် သေသောသူတို့သည်၊ ငရဲ၌ဖြစ်လေတံ့၊ သာရိပုတ္တရာလုတို့မေ့ထော့၍၊ ဝိသကြိုနတ်သားဆုံးမလေတံ့၊ အိုလူများတို့၊ ယခုနေ့မှစ၍၊ ခုနစ်ရက်တိုင်လေသော်၊ လုတို့သည်အချင်းချင်း၊ သမင်သားငါးအမှတ်ဖြင့်ထိုးချပ်ကြလေတံ့၊ ဝုဆိုးဝွတ်ပို မျက်ရည်မိုထွက်ဆုံးမလေတံ့၊ ထိုဘေးမှလွတ်လိုသောသူတို့သည်၊ ခုနစ်ရက်စာယူ၍ ထာယောက်ချင်းသာ၊ တောင်မြောက်-ချောက်ကြား၌၊ လူခြင်းမထွေးလေအောင်ဝန်းလေကုန်၊ ခုနစ်ရက်လည်မှလာတတ်ကုန်ဟု၊ ဝိသကြိုနတ်သားဆုံးမလေတံ့၊ အချိုသောသူတို့သည်လည်း၊ လုလင်ဆိုသောစကားသည် ဟုတ်ပေလေတံ့ဟု၊ ပံဉာရှိသောသူတို့သည်၊ ခုနစ်ရက်စာယူ၍ပုန်းကုန်လေတံ့၊ ထိုရောအခါ အချင်းချင်းသတ်၍ အရိုး အသား ပြည့်လေတံ့၊ ထိုနောင်မှ ရိမ်းကြီးခွာလတ်၍၊ အရိုး အသားတို့သည် မြောလေတံ့၊ ထိုနောက်မှ ဝုဆိုးရိမ်းခွာလေတံ့၊ ထိုဝန်းသောသူတို့သည်၊ ဝန်းရာမှလာလတ်သော်၊ လူများကိုမမြင်၍ ငိုကြွေးလတ်ကုန်အံ့၊ ဝန်း၍ နေသောသူတို့သည်၊ ကောင်းမွန်စွာ သိလေသိတင်း သုံးခြင်းကို ပြုကုန်အံ့၊ ထိုရောအခါ အနှစ် ၁၀-နေသောသူတို့၏ သားသည် အနှစ် ၂၀-နေလေတံ့၊ အနှစ် ၂၀-နေသောသူတို့၏ သားသည်၊ ၄၀-နေရ၏၊ ၄၀-နေသောသူတို့၏ သားသည်၊ ၈၀-နေရ၏၊ ထိုသူတို့၏ အသက်လည်း၊ အနည်အတိုင်း တက်လေ၍ အသက်အသံပျံ့၊ မရေထွက်နိုင်အောင် ကောင်းမွန်သော ပြုကုန်၏၊ ထိုရောအခါ လုတို့သည် ဆင်းရဲခြင်းဟူသည် အဆိုနည်းဟု မသိလေတံ့၊ လုတို့အသက်သည် ကြောတင်ရှည်ထူးလတ်သော်၊ အနှစ်

စာသိန်နေထေ့၊ ထိုအရာအခါထူးရှိသည်။ ပိန်းမထည်း နတ်ဘိုး၊
 နှင့်တူ၏။ ယောကျ်ားထည်း နတ်သား၊ နှင့်တူ၏။ ထိုယောကျ်ား
 မိန်းမတို့သည်။ ထိမ်းမြားမတ်တာ ပြုထေ့ဆတည်း။ သဘင်ခံ
 ထွေတိဗ္ဗဗာသ်၍ နတ်ပြည်ကဲ့သို့ရှိတော့၊ မိလ်းတား ဆယ်ရက်
 ထုခါ၊ လခွဲတခါ၊ ဣတ္ထိသန်းခေါင်လိုသာ မြေဩဇာတတ်လ
 ရှိစွမ်း ထိုအရာအခါ သံပျိုးသော အန္တရုယံရှိ၏။ သုံးပါးဟူ
 အည်တား၊ ထမင်းအဆီရုပ်သေအနာ၊ အာမဓဋ္ဌေသော အ
 နာ၊ ထမင်းမစားမြင်သောအနာ၊ ထိုမှတပါးသော အနာမျိုးကို
 သည်။ မရှိထုန်လထံ့၊ ထိုအရာအခါချစ်သားသာရှိရတ္တုနာ၊ အ
 ထွား ၁၂ - ယူဇနာ၊ အနံ ၇ - ယူဇနာရှိသော ကေထုမဒီပြည်
 ကြံဖွဲ့၊ အတိုင်းမသိသော ဆင်ခြင်းရထားမိတ်ပါ၊ ရတနာ ၇
 ပါးနှင့် ပြည့်စုံသော သင်္ခကြာဝဇတမင်းသည်။ ရန်သူတို့ကို
 ဆုံးမထွက် မင်းပြု၍နေလေတံ့၊ ပြည်အလတ်၌ ဆူထနာရုနစ်ပါး
 အဆီပြီးသောထံဘိုင် ရံလျက်၊ မုတ်မိဖြင့်မိမ်းမိမ်းကြည့်သော်
 မတတ်နိုင် ကောင်းသော အခောင်း အဝါဖြင့်၊ အထောက်ကား
 နှစ်ဆဲ့ ငါးယူဇနာ၊ အချင်းကား တယူဇနာခွဲရှိသော ရထနာ
 ရုနစ်ပါးအထိပြီးသောပြာသာဒ်သည်ပေါက်ထေ့၊ မေကာပနာ
 စမင်းလည်း (အားက နေလေအားပြီဟု ကျင်းခွံ ပြော၏) ထို
 ပြာသာဒ်၌ သင်္ခကြာဝဇတမင်းသည် ချမ်းသာခံ၍ နေလေတံ့၊
 ပရိနောထုမဒီပြည်၏ ဝန်းကြင်၌၊ အထူးထူးသော ရေကန်တို့
 သည်၊ ကြား၌၊ ငါးပါးနှင့် ရန်းလွမ်းထွက်ကြွေဖွင့် အနံတို့
 လည်ထည့်င် ပြိုင် ထိုင်ထုန်၏။ ထိုပြည် ဝန်းကြင်၌ မင်း၏
 ဥသားတို့သည်။ ပန်းမျိုးစေ့ထွက်၊ မြေရည်ဆွန်သောကဲ့သို့ဝှင်
 ထုန်၏။ ဝန်းမျိုးတို့၏ အနံသည် ထည့်င် ပြိုင် ထိုင် ထုန်၏
 ကေထုမဒီပြည်၏ အထယ်၌လည်းကောင်း၊ မြို့တံခါးလေးပုတ်
 နှု၌လည်းကောင်း၊ ပြာသာဒ်အရံ တံဆိုင် အရံ၌ ပဋိသော

ပုဂံတို့သည် ကောင်းစွာ ပေါက်လတ်၍ ဝေပဒေသာပင် တို့၌
အဖြူ အနီအဝါ၊ စုံစွာ နှံ့မြင်း၊ အဝါ၊ အဖြူ၊ အဖြူ၊ အဖြူ၊
ဖြူဖြူကိုသာသာ ဖုရားတန်ဆာတို့သည်လည်းကောင်း၊ ကာ
သိကရာဇ်တို့၌၊ ဝေပတို့၌၊ ကောထုံဝရဏ် တိုင်းတို့၌ ဖြစ်
စေသော ဖုရားတို့သည် ထင်းကောင်း၊ လှူပြည်၌ ထပ်ပေးဘော
ဇဉ်း အစောင့်စေသော လှူတို့၌ သုံးဆောင် စားသောက် ကောင်း
သော အဖြူအရသာ ဟူသောစွာ၌ ပဒေသာပင်၌ သာယာစွာ
ထွေထွေရှိလတ်၍ ထံခါးလေးပုဂံ၌လည်းကောင်း၊ သာယာစွာ
သော အစောင့်စေရပ်တို့သည် ပေါက်ကုန်လတ်၍ သာယာစွာ
ဝါး၌ထူထပ်ပါသည့် အပူအချင်းပတတ်အတိုင်းသာဖြစ် လေ့
ဖြစ်တို့သည်၊ အဖြူ အညာပမီးသံ လေးထုံး ကြည်ထင်သန်
ရှင်းစွာ ကောင်း၏။ ပုဂံကျားသံကဲ့သို့ရှိ၏။ သာယာစွာ
ရှေးအခါ၊ ဆန်တပင်သီးသောအထိ ကား၊ ငှည်းချနစ်ထောင်
ချနစ်ရာ၊ ချနစ်ဆယ်၌ရှိ၍ ဣတဆွဲခြောက်ထင်း-နှစ်ထံရှိ၏။ အ
ထုံးတား၊ လှူပါစစ်သုံးထွေရှိ၏။ ထိုရှေးအခါချစ်သားသားပိပုတ္တ
ရာ-လှူတို့သည်၊ ပဒေသာပင်၌ ဖြစ်သော၊ အဖြူနီအရသာ
နားအရင်းကိုသာ ဝတ်ကုန်လျက်၊ စန့်စာကျားသရဏ္ဍန်နံသာ
ကိုသာလိပ်၊ ကြန့်ကျန်၏။ လက်စွမ်းပုတီး၊ ခြေခြင်းစသောလှူတို့
ဆင်အပ်သော တန်ဆာတို့သာဆင်ယင်လျက်၊ ကာသိကရာဇ်
တိုင်း၌လိပ်သော ဖုရားကိုသာ ဝတ်ကုန်၍၊ ခုတ်စည် စောင်း
ဆွမ်းတို့ကိုသာ တီးမှုတ်ကုန်လျက်၊ ချမ်းသောခံ၍ ရေရလတ်၊
ချစ်သား၊ သာယာစွာ၊ သော့ခင်းယူစေသော ဇမ္ဗူဒီပါကွန်း
ကွား၊ ဝတ်နံ့သာခုတ်ပြည် ကဲ့သို့ဖြစ်လတ်၊ ထိုရှေးအခါလှူတို့
သည်၊ နာဂုတ်ကစားလတ်၊ ခုတ်တို့သဘင် ကဲ့သို့ပျော်ပါးကြ
လတ်၊ သာယာစွာ၊ ထိုရှေးအခါပိတောက်ယဇ္ဇာအလောင်း

ကား ၁၆-သင်္ဃုနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ပါရမီကို ဖြည့်စေ၍ စွန့်
 ခြင်းကြီးငါးပါးကို စွန့်၍ ပါရမီပေါင်း အထွဋ်ကို ယူ၍
 ထိုသို့ တာနုတ်ပြည်၌ ဖြစ်လာဘုံ၊ ထိုတုသိတံတံနုတ်ပြည်၌
 ပိတောက်ယုဒအားထောင်။ တံ ခိုးသတင်း။ ကျော်စော် ထတ်၍
 စကြာဝဠာတစ်သောင်း၌ နေကုန်သောနတ်တို့သည်၊ ဘုရားဖြစ်
 စိန့်သောဌာ-ထောင်းပန် လာ၍၊ ငါးပါးသော ကြည့်ခြင်းဖြင့်
 ကြည့်၍၊ ၁၈-ကုရေသော အရံနှင့် တကွ၊ ထိုသို့ ထာနုတ်
 ပြည်ရေတခဲ၍၊ ကော်တုမဖိမင်းနေပြည်၌၊ သင်္ခါစကြာဝဠာ
 မင်းနှင့်၊ တိုင်ပင်ကြံစည်တက်ကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော၊ အတိတ်
 အနာဂတ်ကိုသိနိုင်မြင်နိုင်၍၊ ပဉ္စပွန်- သံသရာအစိုးအပွား
 ကို ဆုံးမ တာဘိသော၊ သုဗြဟ္မာ အာမည် ရှိသော ပုဆွားကြီး
 ဇာန်ပွန်းမဖြစ်သော၊ ဗြဟ္မာတိအမည်ရှိသော ပုဆွားမဝင်း၌
 ပဋိသန္ဓေ နေထံတို့၊ ထိုရာအခါ၊ တစ်သောင်း သော လောက
 ဓါတ်ထုပ် ထံတို့၊ ဆယ်လ လွန်လွင်း၊ ဣသိပထာ- သမင်တော
 မှာဘွားလတ်၊ အဇိတဟူသော အမည်ကို မှည့်လတ်၊ ဘွား
 ဘက်ကား၊ တဆွဲရှစ်ကုရေကင်း အမတ်ကြီးချည်းဖြစ်ထံတို့
 အဇိတ မင်းသားကို လောကစည်းငြိမ်းစွာ စိမ့်သောဌာ၊ ရ
 တနာ ခုနစ်ပါး အတိပြေးသော၊ အရောင် အဝါ ထွန်းတောက်
 လျက်၊ နေမင်း၏ ရောင်ခြည် ကဲ့သို့၊ မျက်စိစိမ်းစိမ်းမကြည့်ဝံ့
 သောအရောင်တို့ဖြင့်၊ တင့်တယ်သော ပြာသာဒ်သေးဆောင်တို့
 သည်ပေါက်စထံ တစ်ဆောင် တစ်ဆောင်သော ပြာသာဒ်၌၊ ခင်း
 တိုက်ခုနစ်ထောင်စီ၊ တတိုက် တတိုက် ၌၊ ပဏ္ဍိဒ္ဓါး ကျောက်
 မြက်ခွဲပိသော၊ ကိုးပါးသော နေရပ် ဖြင့်ပြီးသော၊ ပဏ္ဍင်ခုနစ်
 ထောင်စီ၊ ရတနာခုနစ်ပါးတို့ ဖြင့်ပြီးသော ထီးမြူခုနစ်ထောင်
 စီ၊ အထူးထူးသော ရတနာ ခုနစ်ပါးတို့ဖြင့် ပြီးသော ဧညောင်
 စောင်း ခုနစ်ထောင်စီ၊ အထူးထူးသော သားမွေးတို့ဖြင့် ပြီး

သောဗ္ဗေရာချွန်ထောင်စီ၊ တဆောင်တဆောင်သေးပြသန်
 နှ့်၊ ရတနာချွန်ပါးတို့ဖြင့်ပြီးသောဣဒျိးကြီးလေးလုံးစီပေါက်
 ထတံ၊ တလုံးတလုံးသောဣဒျိး၏အဝဏ္ဏအံ၊ ထုတယူဗနာစီရှိ
 သတည်း။ အိုး၏အစောက်ကား၊ မြေကြီးအထုရှိသတ္တတည်း။
 ထိုဣဒျိးတလုံးတလုံးကို၊ ပဓေသာပင်ခြောက်ပင်ခြောက်ပင်
 ပေါက်ထတံ၊ တဆောင်တဆောင်သေးပြသန်နှ့်၊ ရတနာ
 ချွန်ပါးတို့ဖြင့် တန်ဆာဆင်လျက်၊ ရွှေတံခွန်ဆောက်သော
 ချွန်ထောင်သော ဆရွာန်ဆင်မင်းတို့သည်ရံလတံ၊ တကိုယ်
 လုံးကို တန်ဆာဆင်သော ဝဏ္ဏဟာက သိန္ဓောမြင်းကလျက်၊
 ချွန်ရာသောရထားတို့သည်လည်းဖြစ်လတံ၊ တံဘုံထာဘုံနှ့်၊
 အမျိုးအနွယ်အားဖြင့် မြတ်သော၊ အဆင်းငါးပါးနှင့်ပြည့်စုံ
 သော၊ နတ်သွီးနှင့်တူသော၊ ရတနာအတိဘန်ဆာဆင်လျက်၊
 မောင်းမတသောင်းခြောက်ထောင်စီရံလတံ၊ တဘုံတဘုံနှ့်၊
 ကခြင်းသိခြင်းတီးမှုတ်ခြင်းနှ့် တတ်လိပ္ပာသော၊ ရှုခြင်ဘွယ်
 တင့်တယ်ခြင်း၊ စမ္မာသံခြင်းစင်ကြယ်သောအမျိုးနှ့်ဖြစ်လျက်
 ချွန်ထောင်သော ကခြေသည်ပိန်းမမြှင်လတံ၊ သာရိယတ္တရာ
 အဇိဘမင်းသား၏ဒီရုရားမြတ်ကား၊ စန္ဒမုက္ခိအမည်ရှိ၏၊ စန္ဒ
 မုက္ခိပိရုရားကား၊ မောင်းမအပေါင်းခြံရံလျက်၊ အကျင့်သီလ
 သံတင်းနှင့်ပြည့်စုံ၏၊ အပြစ်ခြောက်ပါးကင်း၏၊ ဣအင်ငါး
 ပါးနှင့်ညီ၏ထလွန်အဆင်းငါးလျှင်းမတန်နတ်ခြင်းမလွန်
 ရှိမညီသည်ဖြစ်လတံ၊ စန္ဒမုက္ခိပိရုရားကိုယ်မှာ၊ စန္ဒကူး
 သရက္ခန်အနံ့ဖြိုင်၏၊ ကိုယ်ရောင်ဖြင့် တဆဲခွင်တောင်သော
 အရင်သို့ထွန်းနိုင်၏၊ ကိုယ်အသားတား၊ ဝါတွမ်းကဲ့သို့ခူးညံ့၏
 ပြခဲဘူးသောကုသိုလ်ကောင်းမှုတို့သည်၊ အဆုံးစွန်သောဘဝ
 နှ့်တည်ကြည်၏၊ စန္ဒမုက္ခိပိရုရားသားကား၊ ဗြဟ္မဝံသမည်၏၊
 ရ.ဟုလ.ကဲ့သို့ အဆုံးစွန်သောဘဝနှ့်ရှည်၏၊ သာရိယတ္တရာ

ထိုအဇိတအမည်ရှိသောဘုရားလောင်းသည်ကား။ ထိုပြဿနာ
 နှစ်ခုတို့သားကဲ့သို့ ရတနာ-၇-ပါးတို့ဖြင့် တန်ဆာဆင်၍၊ ထို့
 မှက်ဒိရုရားအမှူးရှိသော မောင်းမအပေါင်းခြံရံထွက်၊ နတ်
 မင်းကြီးစည်းစိမ်ကဲ့သို့ စံစား၍နေထုံး၊ ထိုရောအံဝါ၊ ချစ်
 သားသာရိပုတ္တရားအဇိတဘုရားလောင်းကား၊ ထာဝရမြောက်
 သင်္ဃေနှင့် ကမ္ဘာထာဆိန်း ဖြည့်ဘူးသော ပါရမီကောင်းမှု နှစ်
 ဆော်လေရကား၊ ဓမ္မုပိပါကျွန်းနှစ်မြင်ရှိသမျှ လူပင်တို့
 သည်ကြွေးကျော်ကြလျက်တာဝတိန်သားနတ်မြို့ကဲ့သို့၊ သော
 သောညံညံရှိလတံ၊ သုဓမ္မာနတ်သဘင်ကဲ့သို့ဖြစ်လတံ၊ ဝေ
 ထိမ်းသော လောကဓာတ်တို့ရှိသော အသရေဟူသမျှတို့ကို
 ရပုံ၍ ထားဘိသကဲ့သို့ ဖြစ်လတံ၊ သာရိပုတ္တရာ ရှစ်သောင်း
 လေးထောင်သောမင်းတို့သည်လည်းတောင်း၊ ဝေထိမ်းသော
 လူနတ်တို့သည်လည်းကောင်း၊ သင်္ဃေကြောဝထေးမင်းနှင့် တ
 ကွမ်းပိတေးယုဘုရားလောင်းအထံသို့သွားကုန်၏။ အရှင်အမှု
 ကြီးငယ်ကို အကွပ်တို့ထမ်းလိုပါ၏တု၊ မျက်နှာထော်ကံ
 ကြည့်၍နေလတံ၊ မင်းများတို့တွင်အမှုထမ်းမှီသောသူကား၊
 တထွဲရှစ်ကုဋေသော အမတ်ကြီးကစ၍၊ များစွာသော ဆင်
 မြင်း၊ ရဲမက်မိတ်ပါရှိ၏။ သွားတော်မူလေဟုဆိုလတံ၊ ထိုသို့အ
 လွန်တဟုဖြည့်စုံစွာသော ဖြည့်ပြီးသောပါရမီတော်၏ အာ
 ဘော်စားဖြင့်အဇိတမင်းသားကား။ ၄-ဆောင်သောပြဿနာ
 နှစ်လောက်စည်းစိမ်ကိုစံစား၍ အနှစ်တသောင်းနေမှ စံရကွ
 ဒိရုရားသည် ဗြဟ္မာဝံသ သားကိုတွားလတ်သောဌ၊ ဆုရားတို့
 ၏ဓမ္မတာအလျောက်၊ ဥယျာဉ်ကစားစွမ်းလတ်သော၊ သူအိုသူ
 နှာ၊ သူသေ၊ ရဟန်းဟူသော နိဒိတ်ကြီးလေးပါးကိုမြင်၍စည်း
 စိမ်ချမ်းသာတို့နှင့် ပြည့်စုံသော ပြဿနာဖြင့် မဇ္ဇေလေဝီ
 သည်ဖြစ်၍၊ မြတ်သောတောထွက်ခြင်းဖြင့် တောထွက်အံ့ဟု

ကြံ၏။ ထိုအကြံကိုသိ၍ သင်္ခါဝကြောတတေးမင်းသည်၊ ပျော်ပါး
 စိတ်သေငြိ၊ ရှစ်သောင်းလေးထောင်သော ကံခြေသည်တို့နှင့်
 ဘုရားထောင်းနေသောပြဿာန်၌ သဘင်ကြီးစွာခံ၍နေလတံ့။
 ထိုသို့သောအသံ ကျော်စောဇာတ်၌၊ ပြည်ကြီးသူ နိုဂုံး ဇေ
 ပုန်သူ မင်းသား မင်းမြေ၊ သူဌေးသူကြွယ်စသောလူအပေါင်း
 တို့သည်၊ ပန်းနံ့သာထက် ပွဲထွက်၍ ရံ၍နေလတံ့။ ယနေ့အစီထ
 မင်းသားသည် ထောထွက်ဆံတံ့ဟု၊ အုတ်အုတ်ကျက်ကျက်
 သောအသံဖြစ်လှစေအောင် ကင်၍နေသောနတ်တို့သည် ၎င်း။
 သတင်နှင့်ထဝဂွဇန်းနံ့သာထက် ပွဲထွက်ပူဇော်ကြလတံ့။ ငြော
 ဝဂ္ဂာတသောင်း၌နေသောနတ်ပြုဟူ၍တို့သည်လည်း၊ နတ်တို့
 ၏ထီးတံခွန် ပန်းနံ့သာ ဓမ္မပေါက်ပေါက် ငွေပေါက်ပေါက်စ
 သည်တို့ဖြင့်ဘုရားထောင်းနေသောပြဿာန်၌ မိမိ၏ကြီးစွာ
 သကဲ့သို့ အပြည့်အထပ်ရှိလတံ့။ သာဂါဗုတ္တရာ ထိုအခါ၌၊
 ထောင်ကမ်း-ချောက်ဖုဂါမြေအဖြစ်သည် ဤဗုဒ္ဓ၏စွာဖြစ်လ
 တံ့။ အရိပိတေးယုဘုရားအတိုတော်ကျမ်း။ ရှစ်သောင်းနေလ
 တံ့။ လူတို့အသက်ကား။ တသိန်းနေလတံ့။ ခါတော်ယုဘုရားအ
 ရပ်တော်ကားအတောင်ရှစ်ဆယ်ရှိ၏။ ချက်ကွင်းတော်ကား။
 ငါးတောင်ရှိ၏။ ခံတွင်းတော်လည်း ငါးတောင်ရှိ၏။ နားရှက်
 တော်လည်း အတောက် ငါးတောင်ရှိ၏။ လက်ချောင်းအကြား
 တထွာပိခြား၏။ ဘဝါးတော်အလှား ဆယ်တောင်ရှိ၏။ မြေ
 မျက်ပိကကို ပုဆစ် ဒူးတိုင်အောင်အတောင်ရှစ်ဆယ်ရှိ၏။ ထို
 ကာလ၌လူတို့ကားအရပ်အတောင်လေးဆယ်ရှိ၏။ ခံတွင်းဝ
 နှစ်တောင့်တထွာရှိ၏။ ထိုကာလ၌ ယနေ့ဘွားသောသားကား။
 အရပ် ငါးတောင်ရှိ၏။ သူတို့၏အသုံး အရပ် အင်္ဂါကြီးငယ်
 သည်၊ ဘုရားတဝက်ပီလည်းတည်း။

အင်္ဂါကြီးငယ်နှင့် ပြည့်စုံလျက် ဘုရားမျက်နှာသာရှိလျှင်

ဇီဝကုန်၊ အကွ အကန်း၊ အနှုအစမရှိကုန်၊ သာရိပုတ္တရာ ထို
 ရော့အီဝါ၊ ပိစေးပျ သုရားလောင်းကုံး၊ ပိရုရူးသားတော်အ
 ပေါင်းခြံရံလျက်၊ ကခြေသည် ချွန်ထောင် အထုပ်အကျွေး
 နှင့်တကွ၊ သုရားလောင်းနေသောပြုသားသည် ကောင်းကင်
 ထိုပျံတက်လေ၍ ဟာသ်၊ မင်းပျံ ၁ ကဲ့သို့ပျံလတံ့၊ ထိုရော့အ
 ဝါ၊ သုရားအလောင်းထော် တောထွက်ရာသို့လိုက်ပါလျှင်သာ
 သူတို့သည်၊ သုရားလောင်းတန်ခိုးထော်ကြောင့်လည်းကောင်း၊
 သင်္ခါကြောစထေးမင်း အာဇာနည်လည်းကောင်း၊ နတ်တို့၏
 အာဇာနည်လည်းကောင်း၊ ကောင်းကင်ခရီးဖြင့်သာ လိုက်
 လတံ့သတည်း၊ သာရိပုတ္တရာထိုရော့အစွဲ ဗြဟ္မာသိကြားကား
 သုံးယူခနာရှိသောထီးမြို့ကိုကား၍ လိုက်၏၊ သိကြားမင်းကား၊
 အထောင် ခြောက်ဆယ်ရှိသော စုတုရ်၊ ရုပ်ခရုသင်း၊ ကို ကိုင်
 လျက် သာရုခေါ်၍ လိုက်၏၊ သုဘဝံနတ်သားကား၊ ဘေးပြီး
 ယပ်ကိုကိုင်၍ လိုက်၏၊ တုဿိတာနတ်သားကား၊ ပတ္တမြား
 ယပ်ကိုကိုင်လျက် လိုက်၏၊ ပဉ္စသိင်္ဂနတ်သားကား၊ စောင်းကို
 ကိုင်လျက် လိုက်၏၊ ထောကပါဏာ နတ်သားထေးယောတ်တို့
 ကား၊ သံဗျက်ကို ကိုင်လျက် လိုက်ကုန်၏၊ နှစ်သိန်း ရှစ်
 သောင်းသောဘိလူးစစ်သည်တို့ကား၊ ထက်နက်ကိုယ်ပီ ကိုင်
 ၍ လိုက်ကုန်၏၊ ဘုမ္မာသ ဓာတ် အာကာသ ဓာတ်၌ နေသော
 နတ်သွီးများလည်း နတ်ပန်းတို့ဖြင့် ပြီးသော ရုထနာပန်းတောင်း
 တို့ကို ကိုင်လျက် လိုက်ကုန်၏၊ အသူရာနတ်တို့ကား၊ သိချင်းသိ
 ၍ နတ်တို့၏ တံခွန်ကို ကိုင်လျက် လိုက်ကုန်၏၊ နတ်မင်းတို့ကား
 ပတ္တမြားရှိသော သိပီးတိုင်ကို ကိုင်လျက် လိုက်ကုန်၏၊ ဂဠုန်
 ဟိုကား၊ စောင်းတီးလျက် လိုက်ကုန်၏၊ ကံဒူရာတို့ကား၊ သိ
 ချင်း သိလျှော် လိုက်ကုန်၏၊ ဂဠုပ္ပ နတ်အပေါင်းတို့ကား၊
 စောင်းတီး၍ နတ်၏ကခြင်း သိချင်းတို့ဖြင့် ကသိလျက် လိုက်

ထုန်၏။ ဤသို့ နတ်ပရိသတ်လူပရိသတ်ခြံရံလျက်၊ နတ်သ
 ဘင်နှင့်တကွ၊ နတ်တို့၏ ကောင်းကြီးသံဖြင့် ထည်းကောင်း၊
 ပရိသတ် တို့၏ ချီးမွမ်း သံဖြင့် ထည်း ကောင်း၊ မြဟွာတို့ ၏
 ထက် ပန်း ပေါက် သံဖြင့် ထည်း ကောင်း၊ တကွ နက် သော
 ကောင်းကင်ပြင်ကို၊ ပဲ့တင်ထပ်စေလျက် ၊ တင့်တယ်စွာပယ်
 ခြင်းဖြင့်၊ ပြာသာဒ်ပျံနှင့်သွားလေ၍ ဝန်ဂေါဇောဒိမဏ္ဍိုင် အ
 ဆင်နှင့် တူသော၊ သလင်းပြင်၌၊ ကောင်းကင်မှ သက် လေ
 သော်၊ မိမိထိုင်စည်နှံပင်၊ ခြောက်ရက်ခုနစ်ရက်ရာတို့ဖြင့်၊ အ
 သရေရှိသော တိုက် ထွင်းမှ၊ နေ့ရက်စေ့၍ ထွတ်ထတ်သော်၊
 မြဟွာကြီးအား ရဟန်း ပြုလတ်၊ ဘုရား ထောင်း နောက်သို့
 လိုက်သောပရိသတ်တို့သည် ရဟန်းဖြစ်၍ ဖိုလ်မဂ်ကြေလေ
 အံ့သထည်း၊ သာရိပုတ္တရာ၊ စန္ဒရက္ခိဒီရဗျားသည်၊ ထိုအရပ်၌
 ပင်လျှင်၊ နတ်ဩဇာထည့်သော နွားနှို့စွမ်းကိုလျှလတ်၊ ဘုဉ်း
 ပေး၍ ညချမ်းအခါ၌ တောင်မျက်နှာကဝန်ဂေါဇောဒိမဏ္ဍိုင်
 သို့ ကပ်လေ သော်၊ မဟာမဏ္ဍိုင်ဝန်ဂေါပင်၏ မနီးမဝေး၌၊
 ရတနာ ခုနစ်ပါးတို့ဖြင့်၊ တန်ဆာ ဆင်အပ်သော၊ ခြောက်ဆဲ့
 လေးတောင် အစောက်ရှိသော၊ ရွှေပလ္လင်ပေါက်၍ ထိုရွှေပလ္လင်
 ထက်၊ ထက်ဝယ်ခွဲ ခွေနေတော်မူ၍၊ အရှေ့လောကဓာတ်သို့
 ကြည့်ပြီးလျှင်၊ နတ်ပရိသတ် လူပရိသတ် ခြံရံလျက်၊ မာရ်
 နတ်သားကိုအောင်ပြီးသော်၊ ညညှိုးယံ၌ပုဗ္ဗနိဝါသညာဏ်
 ကိုရ၏။ သန်းခေါင်ယံ၌၊ ဒိဗ္ဗဝက္ခယ ညာဏ်ကိုရ၏။ မိုးသောက်
 ယံ၌ အာသဝက္ခယ ညာဏ်ကို ရ၏။ နေဝန်းပေါ်လတ် သော်၊
 သစ္စာလေးပါးတရားကိုသိ၍၊ သဗ္ဗညုတညာဏ်ကို ရလတ်သ
 တည်း။ မာရ်ငါးပါးကိုအောင်ပြီးသော်၊ အနက်ဇာတိသံသာ
 ရှစ်သောဥဒါန်းကိုကြွေးလတ်၊ ဗောဓိ ဝန်ဂေါပင်၏အနီး၌လေး
 ဆဲ့ကိုးရက် လွန်စေပြီးမှ၊ မြဟွာမင်း တောင်းပန်ခြင်းကိုပွဲ၍၊

ဣသိပထနဥယျာဉ်ထော်သို့၊ ဓမ္မဝကြာတရားဟောအံ့ဟု၊ သွား
 ထေးသောအခါ၊ ဗာဏ်းသပဒါးနှင့်ထူသော၊ ခြေထော်ရံကို ခံအံ့
 သောဌာ၊ မြေကြီးကို ခွဲ၍၊ ကြာပရမ္မာတို့သည် ပေါက်ထတံ့၊
 ထိုကြာပွင့်ချပ်ကြီးသည်ကား၊ အတောင်သုံးဆယ်ရှိ၏။ ကြာ
 ပွင့်ချပ်ငယ်သည်ကား၊ ဒွပ်ဆဲ့ငါးတောင်ရှိ၏။ ကြာပွင့်၌ ကြာ
 ဝတ်ဆံ့မှုန့်ဆယ်တင်းရှိ၏။ ထိုကြာသည် ပိတေးယဘုရား၊ သွား
 ရား၊ ခြေချတိုင်းခံထတံ့၊ သာရိပုတ္တရာ၊ ပိတေးယဘုရားကိုယ်မှ
 ထွက်ထေသော၊ တခဲနက်သော ရောင်ခြည်တော်ခြောက်သွယ်
 တို့သည်၊ ထမ်းလုံးခန့်ထောက်၊ အသွယ်သွယ် ထွက်ထတ်၍၊
 ပိတေးယဘုရား အထောင်းကြောင့်၊ ဝကြာဝဠာ တသောင်း၌၊
 နေ့ညှုမှန်းမသိ ထွန်းထတံ့၊ ထိုရောအခါ၊ အထက်သို့ ဘဝင်
 တိုင်အောင်၊ အောက်ကို အဝိဝိ ငရဲတိုင်အောင်၊ သီတာထုတ်
 ခြင်း၊ အကြွင်းမရှိ၊ အနန္တဝကြာဝဠာထိအောင် နှံ့လေ၏။ ဓမ္မ
 ဝကြာတရားဟောအံ့ဟု၊ ဣကြာပွင့်ကိုခင်း၍၊ ပိဂဒါရန်တော
 သို့သွားထတံ့၊ လူတို့သည်၊ နေ့မှန်း-ညမှန်းမသိ၊ ကျက်တက်
 ကျက်ဆင်း နံနက်ပန်း၊ ညပန်းတို့ကို ချင့်ထွက်၍၊ ညညှုနေအ
 မှတ်ပြုရ၏။ ထိုသို့ ဓမ္မဝကြာ တရားဟောသောအခါ၊ လူပရိ
 သာတ်အပေါင်းတို့သည် တဆဲ့ခြောက်ယူဒနာ နတ်ပရိသာတ်
 ကား၊ ဝကြာဝဠာ တိုက်လုံးပြည့်၊ အက္ကနိဋ္ဌ မြဟွာပြည် တိုင်
 အောင်စည်ပင်ကြလတံ့၊ ထိုသို့စည်ပင်လျှင်ပင်းပရိသာတ်တို့
 ၏အလပပိန္နဲ၊ လူလည်း မကိုင်၊ နတ်လည်း မကိုင်၊ မီးလည်း မ
 ထောင်၊ မိဖမ်းလည်း မပွပ်၊ မြူလည်းမတင်သော ပိတန်သည်၊
 နိဗ္ဗာန်ဝင်စေ၍၊ ပိတေးယ ဘုရားရှင် ဥက္ခေယာဏ်တော်ထက်၌၊
 နေ့ညညှု အမြဲပင်ကာ၍ ရှိလတံ့၊ ရတနာ ခုနစ်ပါးတို့ ဖြင့်ငြီး
 သောဣရိ ညောင်ရွက်၊ သန္တာဆိုင်တို့ဖြင့် တည်လျက်၊ တဆဲ့
 ဒွပ်ယူဒနာရှိသော ပိတန်သည်၊ တရားဦးဟောသောနေ့ပွဲစ၍၊

ပိတေးယဘုရားရှင် ဥက္ခယောင်း တော် ထက် နှို၊ နေ့ညအမြဲပင်
 ကာ၍ရှိလတံ့၊ လူတည်းမကိုင်၊ နတ်လည်း မကိုင်၊ ပီးလည်းမ
 ထောင်၊ မိမိလည်းမပွယ်၊ မြို့လည်း မတင်သော ပိတန်သည်။
 နိဗ္ဗာန် ဝင်အောင်ပင် ကာ၍ရှိလတံ့၊ ပိတေးယ ဘုရားသည်။
 သပ္ပာဇေးပါးတရားကို ဟောသောအခါ၊ လူကားအကုသေတ
 ထိန်း ကွတ်လတံ့၊ နတ်လည်း အကုသေ တထိန်း ကွတ်လတံ့၊
 သာရိဝတ္တရာ၊ အဘိညာဉ်ငါးပါးနှင့်မြည့်ရုံသော၊ အကုသေ
 ထိန်းသော၊ ရဟန္တာတို့သည်၊ ပိတေးယဘုရားကိုရလတံ့၊ ထိုရော
 အခါ၊ သစ်စကြာဝတေး မင်းသည်။ ရတနာ ခုနစ်ပါး ဖြင့်ပြီး
 သောပြာသာန်ကျောင်းကို၊ ဘုရားအပူ၍ရှိသော သီတာတော်
 တို့အား၊ ဆောင်ရှင်းစေ၍၊ ပပွဉ်းလေးပါးဖြင့်ထွပြီးမှ၊ ဘုရားထို
 ချည်းကပ်၍၊ နောက်ပါ အမြေ အရံ ထုသေတထိန်းနှင့် ထကွ၊
 မင်းမိဖုရားတို့သည်၊ ဖေဘိက္ခုချည်းဖြစ်လတံ့၊ ပိတေးယဘု
 ရားသည်။ ကွတ်ထိုက်သောသတ္တဝါတို့အား၊ ချွတ်အံ့သောဌာ၊
 သွားလတံ့၊ ပိတေးယ ဘုရားအထောင်း အပိကား၊ ဗြဟ္မဝတီ
 ဝုဇ္ဈားမတည်း။ အဘကား၊ ဗြဟ္မာအမည် ရှိသော ပရေဟိတ်
 ဝုဇ္ဈားတည်း၊ ပိတေးယ ဘုရားထောင်း၏ မိဖုရားကား၊ စန္ဒရက္ခိ
 ထည်း။ သားကား၊ ဗြဟ္မဝံသတည်း။ လကျာရံကား၊ အသောက
 ထက်ဝံရံကား။ ဗြဟ္မဝေဝ၊ အလုပ် အကျွေးကား။ သီဟတည်း။
 ထက်ဝံရံ၏ အပိကား။ ပရမ္မာ၊ လကျာရံ၏ အပိကား။ သုမဏ
 တံည်း။ ဂန့်ဂေါဗောဓိမတ္ထုင်၏လုံးပါတ်ကား။ အတောင်ခုနစ်
 ဆယ်ရှိ၏။ ခက်မကိုးပြာကား။ အတောင်တရာ ခွင်ဆယ် ရှိ၏။
 ဂန့်ဂေါပင် ကား။ စန္ဒကူးသရက္ခိအနံ့ကဲ့သို့ လေအောက်လေ
 ညာဆယ်ယူစနာမွှေး၏။ အင်္ဂကား။ တဆဲ့ ခွင်ကွန်းစား။ အင်္ဂ
 အရိုးကား။ ဝင်ရိုးလုံးခန့်ရှိ၏။ အပွင့်ကား။ ဖွည်းဘီးထောက်ရှိ
 ၏။ ထိုဂန့်ဂေါပင်နှို၊ ဘုရားဖြစ်သောနေ့၌၊ ပွင့်သောပန်းပွင့်

သင်္ဃာတိပဋိပညာတရားအနှစ်ရှစ်သောင်းစေ၍၊ နိဗ္ဗာန်ဝင်မှ၊ ငြိမ်း
 တုံး၊ စန္ဒကူးထင်ပုံထက်ရ၍ ထာဝရသက္ကတိတရားကြောင့်၊ ဂန္ဓ
 ဂေါပင်၏ ဝန်းကြင် တယူစနာ ထောက်သောအရပ်၌၊ အထူး
 ထူးသော ပန်းတို့သည် ထည်းကောင်း၊ အထူးထူးသော သစ်
 သီးတို့သည်ထည်းကောင်း၊ အသီးအပွင့်တို့ဖြင့် ခုံးထွန်းထွန်း
 ထက်ရှာရပ်လည်၍ တည်ကုန်၏။ ဗောဓိပင်၏ဝန်းကြင် တယူစ
 နာစွဲရှိသောအရပ်၌၊ ရတနာသလဲခုံးထွန်းထွန်း၊ ထိုရတနာသ
 လဲပင်၌၊ အထူးထူးသော-အဆင်းထွသော၊ အနံ့ ပွေးသော၊
 ကြေးပန်း-ရေပန်း တို့သည် ထည်းကောင်း၊ စကား-စပွားပင်၊
 ချား-မြတ်စေး-သရဘိတို့သည်၊ ပန်းကုံးသက္ကတိ၊ ဗောဓိ
 ဂန္ဓဂေါပင်တို့ညွတ်၍ ဝှင့်ထတုံး၊ ဂန္ဓဂေါပင်၏ ခက်မအကြား၌၊
 ပရမ္မာကြာဝှင့်တို့သည်၊ ကြာမျိုးငါးပါးဖူးထွန်းထွက်ဖြစ်ထတုံး
 ဗောဓိပင်၏ထေးဖျက်နှာ၌၊ ရတနာမဏ္ဍာန်-ရွှေရပ်တို့သည်
 ထည်းပေါက်ထတုံး၊ ဂန္ဓဂေါပင်၏ ခက်မ အကြားတို့၌၊ ပရမ္မာ
 ကြာဝှင့်တို့သည် ထည်း၊ ကြာပိထန် မိုးသက္ကတိရှိ ထတုံး၊
 ကောင်းကင်ဖြင့်သွားသော ဌာန်တို့သည်၊ ထက်ရှာရပ်တည်
 မျှကုန်၏။ ဗောဓိပင်ကို နားစန့်သော ဌာန် မရှိတုန်၊ ထေဏာ
 သော်လည်း၊ အရွက်ကိုမှမထွပ်နိုင်၊ လှေတိုမြေဟောတို့သည်၊ ဗော
 ဓိဂန္ဓဂေါပင်ကို ကြည့်၍ မညီးသည် ဖြစ်ထတုံး၊ သာရိပုတ္တရာ
 ဤသို့တင့်တယ် ခြင်းနှင့် ခြည့်ရုံသော၊ ဂန္ဓဂေါပင်သည် ဖြစ်ထ
 တုံး၊ ပိတေးယဘုရားလောင်း၏ ထက္ကဏာကြီး ငယ်တို့သည်၊ စိ
 စည်၍ ထားဘိသက္ကတိရှိထတုံး၊ မြဟောမင်းတို့၏အသရေထိုမှ
 စက်သက္ကတိရှိထတုံး၊ သာရိပုတ္တရာ၊ ပိတေးယဘုရား နေသန်
 အံ့သောဌာ၊ မြေကြီးကိုခွဲ၍၊ တဆဲနှစ်ယူစနာရှိသော၊ ရတနာ
 ရှုရပ်ပါးတို့ဖြင့်ပြီးသော၊ ရွှေမဏ္ဍာန်သည်ပေါက်ထတုံး၊ ရတနာ
 ရှုရပ်ပါးတို့ဖြင့်ပြီးသော၊ ပတ္တမြားပတ္တင်သည်၊ မဏ္ဍာန်အလယ်

ရှိပေါက်ကံထံ၊ ရတနာတို့ဖြင့်ပြီးသော ဝုလဲဆိုင်းအွဉ်အောင်
 ရွက်တို့ဖြင့်တင့်တယ်အော့အော်၏ ထီးမြို့သည်ဖြစ်ကတံ၊ သာ
 ရိပုတ္တရာ၊ နတ်တို့သည် အထူးထူးသော နတ်ပန်းဖြင့် သိကုံး
 သော၊ ဘန်ဆင်းအပ်သော၊ ပန်းဆိုင်းတို့သည်ကား၊ အူပန်း
 ဆိုင်းတို့သည်၊ အူပန်း ဆိုင်း တိုင်း၊ ငွေပန်း ဆိုင်း တိုင်း၊ ပတ္တ
 မြားပန်း ဆိုင်းတိုင်ဖြစ်ကတံ၊ ရတနာတို့ဖြင့်ပြီးသော တံခွန်တို့
 သည် တချုပ်ချုပ်သာရှိကတံ၊ ရတနာဆီမီးတိုင်ဆီမီးခွက်တို့
 သည် လူလည်၊ မထွန်း၊ နတ်ထည်း၊ မထွန်းဘဲ၊ တပြောင်ပြောင်
 တောက်ထွက်သာရှိကတံ၊ ပန်းမျိုးတို့သည်လည်း၊ အနံ့ကြိုင်
 ကြိုင်ထိုင်ထွက်သာ မွှေးကတံ၊ မထွပ်ဝန်းကြင်နှို၊ အူအိုး ငွေ
 အိုးပတ္တမြားအိုးတို့သည်ဖြစ်ကတံ၊ မထွပ်ဝန်းကြင်နှို၊ အဆင်း
 ငါးပါးရှိသော နတ်ဝုဆို တို့သည် ဖြစ်ကတံ၊ ပန်းရိမ်းနံ့သာ
 ရိမ်းတို့သည်တရံမပြတ်ပင်ရွာကတံ၊ မထွပ်လေးထောင့်နှိုအ
 တောင် သုံးဆယ်ရှိသော၊ ခေါင်းလောင်းကြီးသည် တွဲရခွဲရှိက
 တံ၊ လေခပ်ထတ်သော်၊ ခေါင်းလောင်းသံသည်၊ ကြာဝဠာ
 တိုက်အလုံးကြားကတံ၊ ရတနာချနပ်ပါးတို့ဖြင့်ပြီးသော၊ တန်
 ဆာဆင်သော၊ ပတ္တမြား ပလ္လင်ထက်နေ၍၊ နတ်အား တရား
 ဟောလထုံးရဟန်းအဖြစ်ကိုပေးကတံ၊ ဝိတေးယဘုရား ပါရမီ
 ထုတောင်းအာခူအော်ကြောင့်၊ နေတော် မူသော မထွပ်ဝိတန်၊
 ပန်းဆိုင်းတိုင်း၊ တုရင်တိုင်း၊ ထီး၊ တံခွန်၊ ဆီမီး တံဆောင်တို့
 သည်၊ ဝိတေးယဘုရားသွားလျှင်သွားခြင်း၊ နေလျှင်နေခြင်းနေ
 ကတံ၊ သာရိပုတ္တရာဝိတေးယဘုရားကား၊ ပတ္တမြားပလ္လင်ထက်
 နေ၍၊ ကြာဝဠာတသောင်းလုံးကိုတရားဟောသဖြင့်ကြားစေ
 ကတံ၊ ဝိတေးယဘုရားအလောင်းကား လွန်လေပြီသောဘုရား
 တို့ကို၊ ကျောင်း- ဇရပ်-ပလ္လင်-ဆွမ်း- သက်န်း-ဆေး-ပိန်းနံ့၊
 နံ့သာ-ထီး- တံခွန် - ဆီမီး-ညောင်ရေ - ကြာဝိတန်- ပန်းဆိုင်း။

တိုင်အစရှိသော၊ အထူးထူးသော အလှူကောင်းမှု၌၊ နှိုးဆော်လေရကား၊ လောကဓါတ်၌ ရှိသော၊ အသရေ ဟူသမျှ ကိုးမထွာပ်၍ပုံ၍ ထားဘိသကဲ့သို့ရှိစေတံ့၊ ရတနာမထွာပ်၏ အတွင်း၌ကား၊ စပွယ်စကား၊ ချရားမြတ်လေးစသောပန်းမျိုးနဲ့ သာမျိုးတို့သည်၊ အနံ့တကြိုင်ကြိုင်ထိုင်လတံ့၊ မိတေးယဘုရားကို၊ ဒါယကာတို့သည်၊ ဆွမ်းဘိတ်၌ သွားအံ့သောအခါ၊ ရတနာမထွာပ်သည်၊ စိတ်ရှိရာအရပ်သို့၊ ကောင်းကင်ဖြင့်သွားလတံ့၊ လှူအံ့သော ဒါယကာတို့ အိမ်ထံခါးဝ၌ ထည်လတံ့၊ ထိုမထွာပ် ခေါင်းလောင်းတို့၏အသံဖြင့်ကြားနဲ့စေ၍၊ ဘုရားကြွလာတော်မူပြီဟု၊ လူနတ် နဂါးတို့သည်၊ ဆွမ်းလုပ်ကြွေးလတံ့၊ ဆွမ်းအကျိုးကို၊ အနုပမာဒနာ - တရားဟောသောအသံကား စကြာဝဠာတတိုက်လုံးကြားလတံ့၊ လူတို့သည်လည်း၊ မိမိအိပ်၌ နေ၍ ဟောသကဲ့သို့ကြား၍ ထည်းကောင်း၊ ဘုရား၏ တင့်တယ်ခြင်းကိုမြင်၍လည်းကောင်း၊ ဘုရားကိုသာကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော၊ ပဉ္စသီစသော၊ သီတင်းသီလ ကဋ္ဌဇ္ဇာန်းဘာဝနာတို့ကို၊ စွားများဆောက်တည်၍ အရဟတ္တဖိုလ်သို့ ရောက်လတံ့၊ ချစ်သားသာရိပုတ္တရာ၊ ထိုရောအခါ၊ ဗုဒ္ဓိတက္ကထွန်းရဟန်းတို့သည် ထည်းမရှိလတံ့၊ လူတို့လည်း ဆယ်ပါးသောပုညဝတ္ထုတို့ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဝိပဿနာသို့ ရောက်၍လည်းကောင်း၊ သာသနာတော်ကိုသုတ်သင်ပြုရ၍လည်းကောင်း၊ နတ်မြတ်မြဟူမြတ်သို့ချည်းရောက်လတံ့၊ ဤအခါဖြစ်သောလူတို့သည်၊ စည်းစိမ်ချမ်းသာအခြံအရံနှင့်ပြည့်ပုံကုန်၏၊ ကြောင့်ကြစိုးရိမ်ခြင်းမရှိချမ်းသာစွာအသက်မွေး၍နေကုန်၏၊ နတ်မြတ်ကဲ့သို့ရှိလတံ့၊ အရိမိတေးယ ဘုရားကား၊ သက်တော် ရှစ်သောင်းစေ့လသော် တရားဟူသော သီဒီးကိုသာ ထွန်းခဲ့၍၊ တရားဟူသောမဂ္ဂင်ဇာကို၊ လူရဟန်းတို့အားကျူးမိင့်သောငှါ ထားခဲ့၍၊ သာသနာ

တော်တား၊ အနှစ်သုံးဆန်း၊ ရှစ်သောင်းထားလတံ့၊ သာရိပုတ္တ
ရာဒိတေးယဘုရားကား၊ တပဉ္စတော်အပေါင်းနှင့် ကွတ်ထိုက်
သော လူနတ်တို့နှင့်၊ တိလသော ဟူသော မှောင်ထို ဖြောက်၍၊
သဗ္ဗညုတညာဏ် ဟူသော အလင်းကို ထွန်းခဲ့၍၊ ဝိပါင်ကမ္မ
ဇရုပ် အကြွင်းမရှိ၊ နိဗ္ဗာနခါတ်ဖြင့်၊ ပရိနိဗ္ဗာန် ဝင်လေအံ့သ
တည်း။ အရိဒိတေးယ ဟူသော ဝေါဟာရသာ လူတို့ဆိုလတံ့၊
ဘုရား ဖြစ်လေပြီးသော အခါ၌ ဗုဒ္ဓရာဇာဟုနာမံတော်ခေါ်လတံ့
အရိဒိတေးယ ဘုရားရှင်ကို ဘူးမြင်လိုသောသူတို့သည်၊ သာ
သနာတော်၌ကောင်းစွာရဟန်းပြု၍၊ ငါ၏ အဆုံးအမတော်ကို
ခံပေသောသူ၊ သားကိုကောင်းစွာရဟန်းပြုပေသောသူ၊ သား
မြေးမြစ်တို့ကို ထည်းကောင်း၊ သူတပါးတို့ကို ထည်းကောင်း၊
ရဟန်းပြုသောသူ၊ ပိခင်ဘခင်ကိုရိုသေစွာ လုပ်ကျွေးသောသူ၊
ပဉ္စသိဆောက်တည်သောသူ၊ သရဏဂုဏ်ကို မပြတ်ဆောက်
တည်သောသူ၊ ကမ္မဋ္ဌာန်း ဘာဝနာကို မပြတ် ဆောက်တည်
သောသူ၊ ငါ၏ သာသနာ တည်စိမ့်သောဌာ၊ စည်းရုံးထိုးစေ
တိဥမင်လိုက်ခေါင်း၊ ဇရုပ်ပြုမြင်သောသူ၊ ဗောဓိညောင်တော်
ကိုစိုက်ပျိုးသောသူ၊ စတုဒိသာကျောင်းဆောက်သောသူ၊ ရေ
တွင်း ရေကန် ရေအိမ် တံတား ပြုသောသူ၊ ဝိဇ္ဇာပတ်စွမ်း
ထောင်းသောသူ၊ ထီး- ထံခွန်- ဆီမီး- ကြွာပန်းဗွေသောသူ၊ ရ
ဟန်း တို့အား၊ ပစ္စည်း လေးပါး ဗွေသောသူ၊ ညောင်ရေ သွန်း
သောသူ၊ ထိုထို ပုဒေဗိဇ္ဇာခါန်းသော သူတို့သည်၊ အရိဒိတေး
ယ ဘုရားကိုဘူးရ ကုန်လတံ့၊ အရိဒိတေးယ သာသနာတော်
ကုန်လေ၍၊ ဤဘဒ္ဒကပ်ကမ္ဘာသည် အချိန်တန်လျှင် ပျက်လတံ့၊
ထိုနောင်ဘုရားမပွင့်၊ ကမ္ဘာတဆိန်းပတ်လုံး၊ သုညကပ် ဆုံးလ
တံ့၊ ထိုနောင်မဇ္ဇကမ္ဘာ ဖြစ်လတံ့၊ ထိုမဇ္ဇကမ္ဘာ၌၊ ဥစ္စာမရ
မမင်းသည်ဘုရားဖြစ်လတံ့၊ ပဝေသနာဒိကောသလမင်း ဘုရား

မြစ်လတံ၊ ထိုမဇ္ဈကမ္ဘာ၌ ဘုရားနှစ်ဆူ ပွင့်လေ့၊ ပဒေသာ
 ပင်လည်း များစွာပေါက်လေတံ၊ ထို့နောင် သာဓကမ္ဘာတွင်၊
 ဘိဘူဘုရားတဆူပွင့်လေတံ၊ ထို့နောင် ကမ္ဘာတစ်သုံးသုံးလတံ၊
 ထို့နောင်မှ ကြွင်းသောကမ္ဘာများ၌၊ သူရိန်နတ်သား-နာဠာဂိရိ
 ဆင်၊ ဝုလလဲဆင်၊ ခေါဒေယပုဏ္ဏား အစဉ်အတိုင်း ဘုရားဖြစ်
 လေတံ၊ ထိုရောအခါ၊ သဗ္ဗညုမြတ်စွာဘုရားကို၊ ရှင်သာရိပုတ္တ
 ရာသည်၊ ဤသို့ နားတော် ဈောကံပြန်၏၊ အရှင်ဘုရား- အရိ
 ပိတေးယမြတ်စွာဘုရားလက်ထက်၌၊ နေ့ညည့်မပြတ်အရောင်
 အတိသည်၊ အဘယ်ကောင်းမှုကို ပြုခဲ့ဘူး၍၊ ထွန်းပါသနည်း၊
 အ ကျွန်ုပ်တို့ အား သ နား ခြင်း ကို စွဲ၍၊ ဟောတော် မူပါ ဟု၊
 တောင်းပန်ပြန်သော်၊ သဗ္ဗညု မြတ်စွာဘုရားလည်း၊ ဤသို့ပုံ
 တော်မူပြန်၏၊ ချစ်သား သာရိပုတ္တရာ-ရှေးဘဝ အတိတ်ကား၊
 ဣန္ဒာဠာဂိရိ၌ဖြစ်၍၊ အရိပိတေးယ မြတ်စွာဘုရားလက်ထက်၊
 ထိုသူသည် သင်္ခကြာဝတေးမင်းဖြစ်သောအခါ၊ မြို့အလှား
 ကား၊ သုံးဆဲ့ခြောက်ယူဇနာ၊ တံခါးထေးတံခါးတွင်၊ ပဒေသာ
 ပင်လေးပင်ပေါက်လေတံ၍၊ ဘုံရနစ်ဆင့်ရှိသော၊ အစောက်နှစ်
 ဆဲ့ငါးယူဇနာရှိသော၊ နတ်ဘုံ၌ ဝံစား၍နေ၏၊ မြတ်စွာဘုရား
 ဖြစ်သောအဖြစ်ကို သိလို၍၊ ဝကြာဝတေးမင်းကြီးသည်၊ ဤသို့
 ဆုတောင်း၏၊ ငါ့ကိုဘုရား-တရား-သင်္ဃာသည်၊ မည်သည့်အ
 ရပ်မှာရှိ၏ဟု ကြားသျှောက်ပေမူကား၊ ထိုသူကိုဝကြာဝတေး
 အရာပေးမည်၊ ဤသို့ ဆု တောင်း ၏၊ ပဋ္ဌနာပြု၍ ရ တနာပန်း
 တောင်းနှင့် ဒိဋ္ဌာန်၏၊ ထိုကာလတွင်၊ မြတ်စွာဘုရား တပည့်၊
 တော်ဖြစ်သော၊ သာမဏေတယောက်သည်၊ မြို့သို့ရောက်လာ
 ၍၊ ထိုအခါသင်္ခကြာဝတေးမင်းလည်း၊ သာမဏေကိုမြင်၍၊
 မေးလေ၏၊ အိုလှလင်မင်းသား သင်ကားဘိလူးလောနတ်လော၊
 သင်ကားအသွန်ညးဟုမေး၏၊ မင်းကြီး ငါ့ကိုသာမဏေဟူ၍

ထွင်သတည်း။ ထုလင်အဘယ်ကြောင့် သင်သည် သာမဏေ
 ထွင်သနည်းဟုမေးပြန်၏။ မင်းကြီး ငါသည်။ သရဏဂုဏ်သုံး
 ပါးနှင့်တကွ၊ ခုသဘိဇ္ဇာ ဆယ်ပါးသော သိက္ခာရုပ်ကို စောင့်
 သောကြောင့်။ မကောင်းမှုမှ ကင်းသည်ဖြစ်၍။ သာမဏေဟူ
 ၍ခေါ်သတည်း ဟုဆိုသော်။ သာမဏေစကားကို ကြားလျှင်။
 မင်းကြီးလည်း။ ငါသာမဏေခြေကို ဦးတိုက်မည်ဟူ၍။ နန်းထံ
 ခါးကို ကျော်လေသော်။ ဒီတိသောမနုဿ ခြင်္သောကြောင့်။
 အောက်သို့ ရောက်မှန်းမသိရောက်လေ၏။ ထိုအခါဗုဒ္ဓည်းဘီးရှု
 ထောက်သော ကြားပဒုမ္မာနှစ်ပွင့်သည်။ မင်းကြီးငြေတော်ကုန်
 လေ၏။ ထိုကြောင့်ကိုနင်း၍။ သာမဏေခြေကို ဦးတင်ထွက်။
 သာမဏေသာမြတ်သလော။ သာမဏေထက်မြတ်သောသူရှိ
 သေးသလောဟု မင်းကြီးမေးပြန်၏။ မင်းကြီးငါ့ထက်ငါ့ဆရာ
 မြတ်လေသေးသည်ဟုဆိုပေ၏။ အဘယ်အရပ်မှာ မြတ်စွာဘု
 ရား ရှိသနည်းဟုမေးပြန်၏။ မင်းကြီးပြည်နှင့် တဆွဲခြောက်ယူ
 ဇနာရှိသောပုပ္ဖာရုံကျောင်းတော်၌နေတော်မူ၏။ အိုသာမဏေ
 မြတ်စွာဘုရား ရှိရာ အရပ်သို့ ငါသွားတော့မည် ဟူ၍ ဆို၏။
 ယင်းသို့တပြီးကား။ သာမဏေအား ထက်ကိုကိုင်၍။ စကြာဝ
 တေးမင်း စည်းစိမ်ကို စံတော်မူဟူ၍ ရေစက်ချထွက်။ သာမ
 ဏေအား နန်းအရာကို အပ်နှင်းခဲ့၍။ စကြာဝတေးမင်းလည်း။
 မြတ်စွာဘုရား ရှိရာအရပ်သို့သွားလေ၏။ တနေ့သွားလျှင်။ ခြေ
 ဘဝါး ပေါက်၏။ နှစ်ရက် သွားလျှင်။ ခြေဘဝါး တွင် သွေး
 ထွက်၏။ ခြေဘဝါးဖြင့်သွားခြင်းငှါမတတ်နိုင်။ ဘဝါးဖြင့်သွား
 ခြင်းငှါမတတ်နိုင်လျှင်။ ပုဆစ်ချးနှစ်ဘက်ထက်နှစ်ဘက် ထော
 ၍ သွားလေ၏။ လေးရက် မြောက်သွားလေသော်။ အဘယ်သို့
 မြတ်စွာ ဘုရားထံ ငါရောက်နိုင်ပါမည်နည်း ဟူ၍။ ကြောင့်ကြ
 စိုးရိပ်၏။ ငါးရက်နှင့် ငါသွားတော့မည်ဟု ကြံပြန်၏။ ထိုအ

မိုက်တွင်း၊ ဗိဗ္ဗစက္ခု ဉာဏ်တော်ဖြင့်၊ စကြာဝဠာ တသောင်း
 လုံးကို မြတ်စွာဘုရား ကြည့်တော်မူလတ်သော်၊ သစ်စကြာဝ
 စတားအကြောင်းကို မြင်လေ၍၊ စကြာဝတေးမင်းသည်၊ ငါ့ကို
 ဝံ့းမြင်ခြင်းငှါ လာသည်မှာ၊ ပင်ပန်းဆင်းရဲလေစွတကား၊ ငါ
 မသွားသော် ငါထံသို့မရောက်ဘိ၊ သေတော့မည်ဟူ၍၊ မြတ်စွာ
 ဘုရားသည် သတ်အိုကြီးအယောင်ဆောင်တော်မူ၍၊ ဖွည်းဝီး
 လျက်ထိုမင်းအထံသို့သွားလေ၏၊ ထိုမင်းကြီးလည်း၊ အိုဖွည်း
 သခင်အသက်ကြီး၊ လမ်းလွှဲတော်မူပါသည် ဟုဆို၏၊ အသင်
 ငါမလွဲဟုဆိုသတည်း။ မင်းကြီး အဘယ်သို့ သွားမည်နည်းဟု
 မေး၏၊ ငါမူကား၊ မြတ်စွာဘုရား ထံသို့သွားမည်ဟု ဆိုပေ၏၊
 အိုမင်းကြီး မြတ်စွာဘုရားလည်း ငါ့ဆံ့ရာပင်၊ ငါပို့တော့မည်
 ဟုဆို၏၊ မင်းကြီးလည်းကောင်းပြီဟူ၍၊ ဖွည်းဝီးလျက်လိုက်
 လေ၏၊ ထိုအခါ သုဇိတာနတ်ဘွီးသည်၊ စကြာဝတေးမင်းပင်
 ပန်းသည်ကိုသိ၍၊ ထမင်း ထုပ်ကိုယူ၍၊ လှမ်းမ အယောင်
 ဆောင်လျက်၊ မြတ်စွာဘုရားအထံတော်သို့ရောက်လေ၏၊ အို
 ဖွည်းရှင် သက်ကြီး၊ ထမင်း ထုပ်ကို အလိုရှိ မူကား၊ ယူပါ
 လော ဟူ၍ဆို၏၊ အိုရှင်မငါကား အလိုမရှိ၊ ဖွည်းတွင် လူမ
 ကျန်းပါ ပေးပါလောဟုဆို၏၊ ထိုခဏ၌၊ သိကြားမင်းလည်း၊
 ရေဘူးနှင့် လာပြန်၏၊ အိုဖွည်းရှင်သက်ကြီး၊ ဤရေဘူးကိုလို
 လျှင် ယူလောဟုဆို၏၊ အိုလုလင်ငါကားအလိုမရှိ၊ ဖွည်းတွင်
 လူမကျန်းပါ ပေးပါလောဟုဆို၏၊ စကြာဝတေးမင်းလည်း၊
 နတ်ဘွီးသိကြားမင်းတို့ပေးသော နတ်ထမင်းနတ်ရေကို သေဝံ
 ရအျှင်၊ ထိုအနာမှလွတ်မြောက်၍ ချမ်းသာပေ၏၊ မြတ်စွာဘု
 ရားလည်း ကျောင်းတော်နှင့် မနီးမဝေးသောအရပ်သို့ ရောက်
 လျှင်၊ သင်မူကားနေရစ်တော့၊ ငါမူကားအရပ်တပါးသို့ သွား
 တော့မည် ဟုဆိုလျက် သွားလေ၏၊ ကျောင်းတော်တွင် ဘုရား

အဖြ်ဖြင့်၊ နေတော်မူလင့်၏။ မင်းကြီးလည်းကျောင်းတော်သို့
ဝင်လေသော်၊ ထိုခဏ၌ မြတ်စွာဘုရားကိုမြင်လျှင်၊ သေငယ်
သေလေ၍၊ ထွင်းရေကိုသောက်ရသောကြောင့် ရှင်မြန်လေ၏။
မြတ်စွာဘုရား တရားဟော သော် လည်း။ အရှင်ဘုရား ဤရှုပ
ဟောပါနှင့် တခွန်းတည်းသာ ဟောပါဟူ၍ တောင်းပန်လေ၏။
မြတ်စွာ ဘုရား လည်း။ ထုဆိုထံ ပါရဒီကို ဟော တော် မူ၏။
ဝကြာဝတေးမင်းလည်း အရှင်ဘုရား၊ ဤရှုသာ ဟောတော်မူ
ပါဟုဆို၏။ အဘယ်ကြောင့် တားသနည်း ဟုမူကား။ ဟော
တော် မူသော တရား တော် သည်၊ မြတ်လည်း မြတ်စွာ သည်၊
ဥက္ခေဒ္ဒါင်းတော်သာ မြတ်သည်ဟုအကြံဖြစ်၏။ သာရိပုတ္တရာ၊
ထိုရောအခါ၊ ဝကြာဝတေးမင်းသည်၊ လက်သည်းနှင့် လည်ကို
ထွန်းမြတ်၍၊ ရတနာ ပန်းတောင်းနှင့် တကွ၊ ဥက္ခေဒ္ဒါင်း ကို
လက်ဝါးတွင် တင်၍လျှ မြီးလျှင်၊ ဤသို့ ဆုတောင်း၏။ နောင်
သောအခါ၊ မြတ်စွာဘုရားကဲ့သို့၊ အကျွန်ုပ်သည် ဓမ္မဝကြာတ
ရားကိုရလိုပါ၏။ အကျွန်ုပ်၏ကိုယ်ရောင်သည်၊ နေညဉ့်မမြတ်
ထွန်းဝေသတည်းဟု ဆုတောင်းလျက်၊ မြတ်စွာဘုရားကို မူ
ဇော်လေ၏။ ပူဇော်ပြီး၍ ဖုရတေးလေ၏။ ချစ်သားသာရိပုတ္တရာ၊ ဤ
သို့ဆုတောင်း၍ လျှဘူးသောကြောင့်၊ ပိတေးယမြတ်စွာဘုရား
သည်၊ နေညဉ့်မမြတ်အရောင်အတိထွန်းအံ့သည်ဟူ၍၊ ငါတို့
မြတ်စွာ ဘုရားသည် အရှင် သာရိပုတ္တရာအား ဟောတော်မူ၏။
သာရိပုတ္တရာ၊ နောင်ကမ္ဘာ၌၊ ရာမမင်းကား၊ ရာမသမ္မုဒ္ဒတရား
ဖြစ်လတ်၊ ပဿနဒီကောသလမင်းကား၊ ဓမ္မဗာဘုရားဖြစ်လ
တံ့၊ မာရ်နတ်သားကား၊ ဓမ္မသာမိဘုရားဖြစ်လတ်၊ အဘိန္နရာ
မင်းကား၊ နာရဒ ဘုရား ဖြစ်လတ်၊ ထိုနောက်မှ ကြွင်း သော
ကမ္ဘာ များ၌လည်း၊ ဒေါဏဂုဏ္ဏား အစရှိသဖြင့်၊ အစီအဝည့်
ဘုရားဖြစ်လတ်၊ ငါတို့ မြတ်စွာ ဘုရားသည်၊ အရှင်သာရိပုတ္တရာ

ရာအားဟောတော်မူပေ၏။ ဤကား မဟာဝင်ကျမ်းအဋ္ဌ
တထာဒ္ဓိဏာသောစကားရပ်ပေတည်း။

ငါတို့ မြတ်စွာဘုရားသခင်၊ သိဒ္ဓတ္ထကုမ္မာရမင်းသားနှစ်
သားတော်ငါးယောက်ရှိကြောင်း၊ သိသာရန်၊
အကျဉ်းသင်္ခေပပြုအပ်သော၊ ဗုဒ္ဓဝင်ကျမ်းထွက်
ပျို့ကဗျာစကားရပ်ကား။

ကဿပဟု၊ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ၊ သုံးရွာသခင်၊ မြတ်ချစ်ရှင်၏၊ ဗုဒ္ဓ
ဝင် ပွေခံ၊ နာမံမည်မှတ်၊ သိဒ္ဓတ်မင်းသား၊ မြောက်သားငါး
ယောက်၊ ကြီးမြောက်ယသော်၊ ထိုရော်သုခိတ္တ၊ ကဗ္ဗနုဒ္ဓံ၊ မင်္ဂ
လဟု၊ ခွဲမူသာရာ၊ မဏ္ဍိကာပိရုရား၊ ဝဉ်လျက်ထားမှ၊ သား
ကား ငါးရောက်၊ ကြီးမြောက်နန်းသျှာ၊ ရဟုထာဟု၊ ရေမှတ်
ပြုမှ၊ ထိုမှတဘန်၊ သုခိတ္တသျှင်၊ မွေးမြင်သည်ကား၊ အများခေါ်
ကြ၊ သားရတ္တသျှင်၊ အမည်တွင်မှ၊ ကဗ္ဗနုပိရုရား၊ မွေးသည့်
သားကား၊ အများတွင်ခေါ်၊ သားတော်ဥပယောက၊ တွင်ပေစွ
ဟု၊ မင်္ဂလဟု၊ သားတော် မူလည်း၊ ထို တူမည်ရ၊ သဗီဝရ၊
ထိုမှတပါး၊ ပိရုရားမဏ္ဍိကာ၊ သားတော်မှာလည်း၊ မည်သာ
တွင်ဘိ၊ ဒာတိဝရ၊ ပေါင်းရကလည်း၊ ပဋ္ဌဗုဒ္ဓ၊ ခွဲတော်ရ၏၊ အ
ရိယာငါး၊ ဖြစ်ကြောင်းများကို၊ နောက်သားသိမြင်၊ ဗုဒ္ဓဝင်မှ၊
အကျဉ်းပြု၏၊ ထိုမှတဘန်၊ အမှန်သိရ၊ ဒိဃဒိကာယံ၊ အကျယ်
ကျင်းပြု၊ သိပါရ၏၊ လောက သခင်၊ လူတွင် လူမြတ်၊ သိဒ္ဓတ်
မင်းသား၊ ဘုရားအနွယ်၊ ကျဉ်းကျယ်ထုတ်ပြု၊ လေးရပ်သော
သူ၊ လေးမျိုးလူတို့၊ သိယူသောအား၊ မှတ်သားစိင့်ဌာ၊ ပျို့ကဗျာ
ဒုဂ်၊ သိသာစိင့်ကြောင်း၊ ဥာဏ်ဖြင့်လောင်း၍၊ ထုံးဟောင်း

သက်သေ၊ ကျမ်းကိုဖွေပြု၊ တွေ့ပါက ဆည်း၊ ခဏကြားကဗျာ
စီကိုး၊ အကျဉ်းရုံး၍၊ နောင်ထုံးစည်လား၊ မျိုးစေးဖြာတုံး၊ သိသာ
ခြားနား၊ မှတ် သား စ ရာ၊ ကျမ်းလာ အလို၊ လက်ာဆို
သည်။ မှတ်လိုသူတို့သိကြောင်းတည်း။

နိဂုံး ။

သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓ၊ အတုလရာဇာ၊ မဟာသမ္ဗောဓိ၊ တုမရှိသည့်
မုနိထွတ်ထား၊ သဗ္ဗညု မြတ်စွာဘုရားသည်၊ ရာဇဂြိုဟ်ပြည်၊
ဝေဠုဝန်ကျောင်းတော်၌ သီတင်းသုံး-နေ တော်မူသော အခါ၊
နောင် ဝဋ်လတုံတော်မူသော၊ အရိပ္ပိတေးယ မြတ်စွာဘုရားအ
လောင်းဖြစ်သော၊ အဇာတသတ်မင်း၏သား၊ အဇိတမင်းသား
ကိုအကြောင်းပြု၍၊ ရှင်သာရိပုတ္တရာ တောင်းပန် ခြင်းကြောင့်၊
မြတ်စွာဘုရားသည်၊ အနာဂထံသ ဉာဏ် တော်ဖြင့် ဆင် ခြင်
၍ဟောကြားတော်မူအပ်သော၊ ထိုအနာဂတဝင် ကျမ်းရင်းမူ
ဟောင်းကို၊ ပေစောင်ငယ်စာမူမှ၊ ကူးယူထုတ်နှုတ်၍၊ ဝုသိပ်
မြို့-အသင်္ဃကြီးရပ်၊ ဇမ္ဗူ မင်္ဂလာစာပေပုံ နှိုင်းတိုက်က၊ ပုဒ်ပါဠိ
အက္ခရာ၊ ကာရံအရိုင်းအဆစ်တို့ကို၊ ကျစ်လစ်သိင်ပွေ့စွာပြင်
ဆင်၍၊ စက်တင်ပုံရိုက်ပြီးဆုံးခြင်းဆိုရောက်ပါအံ့သတည်း။

ရဟန်းရှင်လူ၊ သူတော်ကောင်းအပေါင်းတို့ကလည်း၊ ထို
နည်းအတူ၊ စာအုပ်ပုံနှိုင်းရန်ရှိ၍၊ ပုံနှိုင်းရန် လာရောက် အပ်နှံ
ကြပါလျှင်၊ ဝိရိယစိုက်ထုတ်၍၊ အက္ခရာပါဠိ ပုဒ်မဟုန်နှုန်းကာ
ရံအရိုင်းအဆစ်တို့ကို၊ ညီညွတ်ပြီသစွာ၊ သက်သာသောဈေး
နှုန်းနှင့်ပုံနှိုင်းလုပ်ဆောင်ပေးနိုင်သည့်အပြင်၊ မန္တလေး-ရန် ကုန်၊

ပုဆိမ်-အရပ်ရပ်ရှိပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သေးကုသော် ဝတ္ထု
 အဋ္ဌကထာ-ပို ကား-ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သော်
 စောင်တို့ရှိသကဲ့သို့ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သော်
 မော်ကွန်းများကို ပိုင်ရုံလျှောက်ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သော်
 ဆရာတို့ကဲ့သို့ ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သော်
 သား ဧကန်တို့ အပေမင်သော် - - - - - ဧကန်တို့ ပေမင်သော် ဤ
 နှစ်သက်သို့ ကား ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သော် ပြည်ရှိပစ္စည်း
 စင်းကျမ်းတို့ ကား ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သော်
 ကား ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများကား ပစ္စည်းများပေမင်သော်
 ဤသောပြုစုပုံကားပေမင်

